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Úvod 

Jak jste byli spokojeni se školním rokem 2022/2023? 

Já moc! Letošní rok totiž proběhl bez přerušení a z toho mám největší radost. Určitě nejsem sám, potěšilo to 

jistě všechny rodiče, u žáků si nejsem tak jistý . Zapojili jsme se do mnoha aktivit a soutěží a minimálně 

v těch sportovních to byl zřejmě nejúspěšnější rok vůbec. Nebudu zde vypisovat všechna umístění, to si 

můžete přečíst v dalších článcích, případně dohledat na webu zsbolatice.cz. 

Otázka, kterou poměrně často slýchávám, je: Jaká je nejlepší škola? Sám si kladu spíše otázku, jak ji poznám? 

Snažím se vždy odpovídat krátce a srozumitelně, tady však tuším, že se mi to nepodaří, protože odpověď není 

jednoduchá. Neexistuje totiž žádné univerzální kritérium ani škála pro hodnocení škol. Základní škola je 

klíčovou fází ve vzdělávacím systému, která hraje důležitou roli pro budoucnost našich dětí. Úspěch základní 

školy není jen o výsledcích v testech, ale zejména o podpoře společného osobnostního rozvoje žáků. Základní 

škola je obdobím, kdy se děti učí dovednostem a znalostem. Je místem, kde se děti učí komunikovat, 

spolupracovat a podporovat se navzájem. Pomocí různých aktivit, jako jsou projekty, představení, exkurze 

a sport, se děti učí pracovat ve skupině, řešit konflikty a vyjadřovat své myšlenky. Tato spolupráce 

s vrstevníky a učiteli pak podporuje celkový rozvoj žáků. 

Je přirozené, že jako rodiče klademe důraz na věci, které sami známe, vyhovují nám nebo s nimi máme dobré 

zkušenosti. Ve škole víme, že ne vše je ze strany rodičů přijímáno s radostí. Proto jsme rádi, když se ptáte 

a komunikujete s námi. Co však vyhovuje jednomu z nás, nemusí vyhovovat tomu druhému. Ve třídách je 

většinou nad dvacet žáků s rozličným talentem, zájmem, přístupem, výkonností, náladou, ale také s různými 

handicapy. Co se pro jednoho žáka může ukázat jako ideální volba, automaticky neplatí pro druhého. 

Zaujmout všechny je pro nás největší výzvou.  

Doba jde nezastavitelně kupředu a klade stále nové nároky na všechny. V tomto směru je vzdělávání 

nenahraditelné. Nelze říci, že teď je to ve škole fajn a tak to zůstane. I škola se stále učí a také může dělat 

chyby. Důležité je, že si to uvědomujeme a dokážeme se z nich poučit. Naštěstí se nemusíme nijak 

vymezovat vůči ostatním školám a říkat si „matematická“, „jazyková“ nebo „sportovní“. Jsme vesnická škola 

se skvělým zázemím a můžeme se soustředit na vyvážený a kvalitní vzdělávací program (výuka). Nabízet 

širokou škálu aktivit a podporovat rozvoj žáků v tom, co je baví, a pomáhat rozvíjet jejich talent. Motivovat 

žáky k dalšímu (ideálně celoživotnímu) vzdělávání, umět pracovat s chybou. Vytvářet podmínky pro 

příjemnou atmosféru a klima (výchova). Komunikovat a spolupracovat s rodiči po celou dobu školní 

docházky. Samozřejmě školu utváří zejména kvalitní učitelé a ostatní pracovníci, kteří mají zásadní vliv na vše 

výše zmíněné. Na vše myslíme při plánování příštího školního roku, ale o tom se dozvíte příště. 

Děkuji všem, kteří přispěli k povedenému školnímu roku, a přeji pěkné léto! 
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1. Základní údaje o škole 

Název organizace: Základní škola a Mateřská škola Bolatice, příspěvková organizace 

Adresa:  Školní 540/9b, 747 23 Bolatice 

 

IČO:      47813008 

IZO:      102432198 

RED-IZO:     600 143015 

DIČ:      CZ47813008 

Telefon:    553 655 252 

Email:       sekretariat@zsbolatice.cz 

Web:      www.zsbolatice.cz 

 

Zřizovatel:     Obec Bolatice 

     Hlučínská 3, Bolatice 

Telefon:     553 654 999 

Email:      bolatice@bolatice.cz 

 

Ředitel:     Mgr. David Neuvald  

     Nádražní 42, Bolatice      

     reditel@zsbolatice.cz 

Zástupkyně ředitele:   Mgr. Silvie Wawrzinková 

     silvie.wawrzinkova@zsbolatice.cz 

     Mgr. Silvie Běláková  

     silvie.belakova@zsbolatice.cz 

Zástupkyně ředitele pro úsek MŠ: Věra Návratová 

     ms@zsbolatice.cz 

Vedoucí školní jídelny:  Zdeňka Ballarinová 

     jidelna@zsbolatice.cz 

Školská rada, předseda:  MUDr. Silvie Horváthová, 

     mudr.horvathova@seznam.cz 
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Přehled oborů vzdělávání 

ŠVP Šance pro všechny, č. j. 265/07 

Studium denní, délka studia: 9 let 0 měsíců 

 

Charakteristika školy 

Základní škola – úplná základní škola, na konci školního roku 2022/23 celkem 439 žáků ve 20 třídách. 

1.–5. ročník: 11 tříd  228 žáků 

6.–9. ročník: 9 tříd  211 žáků 

 

Mateřská škola – zapsáno 170 dětí v sedmi odděleních. 

Sedmé oddělení je umístěno v místní části Borová. 

 

Školní družina – zapsáno 125 žáků v pěti odděleních (maximální kapacita) 

 

Školní jídelna – 648 strávníků, zajišťuje stravování žáků základní školy, mateřské školy, zaměstnanců 

organizace a cizích strávníků. 

Členové Školské rady  

V letošním školním roce pokračovala Školská rada ve stejném složení jako v předchozím roce, tříletý mandát 

členů končí v roce 2024. 

Školská rada byla ustanovena v červnu 2021 na tříleté období (2021–2024) a pracuje ve složení: 

Zástupci zřizovatele:  Mgr. Jana Fischerová, DiS., Petra Švanová 

Zákonní zástupci žáků: MUDr. Silvie Horváthová, Bc. Radek Šoltys 

Zástupci pedagogů:  Mgr. Pavla Franková, Mgr. Silvie Běláková 

Během školního roku se uskutečnily tři společné schůze, na kterých byly probírány připomínky k výroční 

zprávě školy, zprávě o hospodaření organizace a řešeny náměty a připomínky k výuce a ke školním aktivitám, 

ŠVP a strategii rozvoje školy.  

Školní samospráva 

Žáci 2. až 9. ročníku si zvolili na začátku školního roku zástupce jednotlivých tříd za členy školní samosprávy. 

Společných schůzek, které se konaly dle potřeby, ale nejméně jedenkrát za měsíc, se účastnil ředitel školy 

a vítaným hostem těchto schůzek byl několikrát také starosta obce Mgr. Herbert Pavera. Byly řešeny aktuální 

připomínky žáků k organizaci školy, zejména pak kvalita stravování ve školní jídelně, využívání sportovního 

areálu, účast na akcích školy, organizace výuky, dotazníkové šetření, bezpečnost v obci a mnoho dalších.  
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2. Údaje o pracovnících organizace – základní škola 

Pro realizaci výchovně vzdělávacích úkolů na škole jsou ustanoveni tito pracovníci: 

Mgr. et Mgr. Lenka Lasáková, výchovná poradkyně 

Mgr. Lenka Jordánová, metodik prevence sociálně 

patologických jevů 

Mgr. Šárka Gargošová, speciální pedagog  

Mgr. Pavel Pavera, ICT koordinátor, správce 

učebny výpočetní techniky 

Mgr. Kamila Dominiková, poradce pro úsek 

environmentální výchovy 

 

Třídní učitelé: 

1.A Mgr. Lucie Migotová 

1.B Mgr. Bohumila Hluchníková 

2.A Mgr. Alžběta Stromská 

2.B Mgr. Gabriela Elblová 

2.C Mgr. Silvie Běláková 

3.A Mgr. Marta Brandysová 

3.B Mgr. Martina Kornelová 

4.A Mgr. Iveta Herudková 

4.B Mgr. Eva Mlýnková 

5.A Mgr. et Bc. Michaela Bumbová 

5.B Mgr. Markéta Wránová  

6.A Mgr. Andrea Pavlíková 

6.B Mgr. Lenka Nováková 

7.A Mgr. Lucie Maťková,  

  následně Mgr. Petr Nycz 

7.B Mgr. Jiří Chovanec 

8.A Mgr. Pavel Pavera                                   

8.B Mgr. Lenka Jordánová 

8.C Mgr. Pavla Franková 

9.A Mgr. Magdalena Hluchníková 

9.B Mgr. Kamila Dominiková 

Ostatní pedagogičtí pracovníci: 

Mgr. Silvie Wawrzinková 

Mgr. Stanislav Halfar 

Mgr. David Neuvald 

Mgr. Kateřina Bachroníková 

Mgr. Věra Šafarčíková 

Mgr. Lesław Mazurowski 

Mgr. Věra Güntherová 

Mgr. Tereza Tašková 

Luiza Králová 

Bc. Jana Stuchlíková, vedoucí vychovatelka ŠD, 

asistent pedagoga (dále jen AP) 

Bc. et. Bc. Hana Paverová 

Bc. Matěj Stareček 

Bc. Jana Štědroňová, AP 

Dominika Holubářová, vychovatelka ŠD, AP 

Veronika Rinková, vychovatelka ŠD 

Petra Hendrychová, vychovatelka ŠD, AP 

Zuzana Mintělová, asistent pedagoga 

Marie Ballarinová, vychovatelka ŠD 

Jana Hartmannová, AP 

Veronika Lehnertová, školní AP 

Lenka Wawrzinková, AP 

Všichni pedagogičtí pracovníci školy jsou plně aprobováni. 
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Ostatní zaměstnanci školy 

K vedení účetnictví využíváme externí účetní kancelář. Pozici administrativní pracovnice pro 

vyřizování veškeré agendy zastává paní Lenka Stoyková a hospodářkou školy byla paní Veronika 

Lehnertová, která měla na starosti vedení školní matriky, vyřizování běžné korespondence 

a inventarizaci majetku školy a vedení agendy strávníků, včetně kontroly plateb a záznamů.  

O úklid školních budov, včetně tělocvičny a sportovní haly, se stará pět provozních pracovnic. Celková 

plocha budov základní školy čítá téměř 4500 metrů čtverečních. Technickou údržbu budov a areálu 

školy má na starosti školník – údržbář a jeden další pracovník – provozář. 
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3. Přijímací řízení 

ZÁPIS DO PRVNÍHO ROČNÍKU  

Zápis budících prvňáčků proběhl dne 25. 4. 2023, od 12:30 do 17:00 hodin. Na děti čekaly na několika 

stanovištích jednoduché úkoly, za jejichž splnění si pak mohly vybrat malou odměnu. Poděkování za 

organizaci patří žákům a třídním učitelkám devátých tříd, protože i díky nim budou mít na tento 

výjimečný den děti i jejich rodiče hezkou vzpomínku.  

Budoucích prvňáčků se ptáme: 

 Znáš své jméno, příjmení, adresu, věk a cestu do školy? 

 Umíš pojmenovat členy své rodiny, víš, kde pracují? 

 Poznáš základní a doplňkové barvy, geometrické tvary? 

 Rozeznáš části dne, znáš dny v týdnu i roční období? 

 Dokážeš přesně pojmenovat předměty, umíš se vyjadřovat jednoduchými větami? 

 Dokážeš vyjmenovat číslice do desíti? Rozumíš pojmům: první, poslední, před, za, vlevo, 

vpravo, nahoře, dole, vpředu, vzadu? 

 Poznáš některá písmena, umíš pracovat s knihou, víš, kde je začátek a konec? 

 Zvládáš dokonale sebeobsluhu? Umíš se obout a vyzout? Zavážeš si boty? Oblékáš se sám? 

Umíš jíst příborem a dodržuješ hygienické návyky? 

 Umíš vždy zřetelně a nahlas pozdravit, poděkovat, dát ve dveřích přednost dospělým? 

 Umíš zacházet s tužkou, pastelkami, umíš stříhat a lepit? 

 Těšíš se na školu, na nové kamarády a na vše nové, co se ve škole naučíš? 

Do prvních tříd v příštím školním roce nastoupí 47 dětí – na nejmladší žáky naší školy se již těší jejich 

třídní učitelky, v 1.A Mgr. Markéta Wránová a v 1.B Mgr. Věra Šafarčíková.   

4. Stručné vyhodnocení naplňování cílů ŠVP 

Cíle našeho ŠVP Šance pro všechny v rámci základního vzdělávání pro školní rok 2022/23 byly téměř 

zcela úspěšně naplněny. Ve velké míře se nám podařilo eliminovat mezery ve vzdělávání způsobené 

dlouhodobými obdobími distanční výuky a karantén z předchozích školních let a téměř všichni žáci 

dosáhli svých obvyklých výsledků. Dosažení těchto cílů bylo ovlivněno jednak rozsáhlým množstvím 

doučovacích hodin, které byly realizovány v rámci projektu Národního plánu obnovy, jednak, a to 

především, snahou a pílí našich žáků a učitelů.  

Bohužel vzhledem k narůstajícímu problémovému chování u žáků je čím dál víc náročné vést žáky 

k toleranci a ohleduplnosti, vzájemnému respektu a účinné a otevřené komunikaci. Přesto z této 

snahy nepolevujeme a prostřednictvím neustálého výchovného působení a za pomoci preventivních 

programů interních i externích se snažíme o naplňování i těchto nelehkých cílů.  
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5. Výsledky vzdělávání  

Ve všech ročnících probíhala výuka podle školního vzdělávacího programu s názvem Šance pro 

všechny. Tento vyučovací program byl vytvořen pedagogy školy a celé znění programu je pro 

veřejnost zpřístupněno v kanceláři školy. Na základě pokynů MŠMT byl vzdělávací program upraven 

tak, aby byl v souladu s Rámcovým vzdělávacím programem pro základní vzdělávání MŠMT. Úpravy 

se týkají hlavně zavedení výuky druhého cizího jazyka formou povinného předmětu a zavedení výuky 

křesťanské výchovy jako volitelného předmětu a novely zákona týkající se inkluze žáků se SVP. 

Žáci se speciálními vzdělávacími potřebami byli vzděláváni podle metod a postupů, které pro ně byly 

doporučeny v odborných posudcích pedagogicko-psychologických poraden a speciálně 

pedagogických center. 

Volitelné předměty: Sportovní hry 

Informatika 

Estetická výchova 

   Tělesná výchova (1. st.) 

   Anglický jazyk pro začátečníky (1. st) 

Dotace hodin pro jednotlivé předměty 

ROČNÍK 1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 

Český jazyk a literatura 9 9 8 6 6 5 4 4 4 

Matematika 4 5 5 5 5 4 5 5 4 

Informatika - - - 0,5 1 1 - - 1 

Dopravní výchova - - - 0,5 - - - - - 

Anglický jazyk - - 3 3 4 4 3 3 4 

Německý/ Ruský jazyk - - - - - - 2 2 2 

Přírodověda - - - 1,5 2 - - - - 

Vlastivěda - - - 1,5 2 - - - - 

Prvouka 2 2 2 - - - - - - 

Chemie - - - - - - - 2 2 

Fyzika - - - - - - 2 2 2 

Přírodopis - - - - - 2 2 - 2 

Zeměpis - - - - - 2 2 2 2 

Dějepis - - - - - 2 2 2 2 
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Občanská výchova - - - - - 1 1 1 1 

Biologie člověka - - - - - - - 2 - 

Hudební výchova 1 1 1 1 1 1 1 1 1 

Výtvarná výchova 1 1 2 2 1 2 2 1 1 

Tělesná výchova 2 2 2 2 2 3 2 2 2 

Praktické činnosti 1 1 1 1 1     

Pracovní činnosti - - - - - 2 1 1 1 

Volitelné předměty - 1 1 1 1 - 1 1 1 

CELKEM 20 22 25 25 26 29 30 31 32 

Průměrný prospěch v jednotlivých třídách 

Třída 1. pololetí 2. pololetí 

Počet žáků Průměrný prospěch Počet žáků Průměrný prospěch 

1.A 21 1,0 21 1,014 

1.B 20 1,0 20 1,007 

2.A 18 1,014 18 1,069 

2.B 18 1,021 18 1,035 

2.C 17 1,044 17 1,029 

3.A 23 1,158 23 1,158 

3.B 22 1,085 22 1,119 

4.A 22 1,155 22 1,220 

4.B 23 1,057 23 1,061 

5.A 21 1,157 21 1,190 

5.B 24 1,146 24 1,104 

6.A 21 1,274 21 1,310 

6.B 22 1,401 21 1,433 

7.A 24 1,290 24 1,352 

7.B 25 1,323 25 1,357 

8.A 17 1,373 17 1,361 

8.B 23 1,641 23 1,675 
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8.C 24 1,575 24 1,528 

9.A 27 1,419 27 1,507 

9.B 28 1,467 28 1,545 

celkem 440 1,230 439 1,254 

Přehled celkového prospěchu žáků ve 2. pololetí – porovnání s předchozím rokem 

Ročník Počet žáků Vyznamenání % Prospělo % 

Neprospělo 
(počet) 

  2021/22 2022/23 2021/22 2022/23 2021/22 2022/23 2021/22 2022/23 

1. 52 41 100% 100% 0% 0% 0 0 

2. 43 53 100% 100% 0% 0% 0 0 

3. 45 45 91% 87% 9% 13% 0 0 

4. 46 45 91% 89% 9% 11% 0 0 

5. 45 45 84% 93% 16% 7% 0 0 

6. 50 42 78% 64% 22% 36% 0 0 

7. 65 49 51% 63% 49% 37% 0 0 

8. 55 64 65% 42% 35% 58% 0 0 

9. 46 55 30% 53% 70% 48% 0 0 

Celkem 447 439 77% 77% 23% 23% 0 0 

- Počty žáků se v průběhu roku pohybuj. Někteří žáci do naší školy přicházejí a někteří se s naší 

školou loučí (změna bydliště). 

Hodnocení chování 

Ve školním roce 2022/2023 nebyl udělen snížený stupeň z chování.  
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6. Realizované (celoroční) projekty 

ŠABLONY IV BOLATICE 

Spolufinancováno z Evropské unie v rámci Operačního programu Jan Amos Komenský (OP JAK) 

Cílem projektu je zvýšit kvalitu, inkluzivitu a účinnost systému vzdělávání a odborné přípravy žáků 

a jejich relevantnosti na trhu práce. V rámci výzvy 02_22_002 jsme získali částku bezmála 4,7 milionu 

korun na aktivity pro žáky i pedagogy mateřské školky, základní školy i školní družiny. Díky této 

podpoře můžeme na dobu tří let zaměstnat dvě školní asistentky a školní speciální pedagožku, 

vzdělávat pracovníky ve vzdělávání, nakoupit potřebné pomůcky a obohatit o vzdělávání ve školní 

družině o prvky inovativního vzdělávání.  

Projekt je na naší škole realizován od 1. 9 2022 do 31. 8 2025. 

PROJEKTY MAS HLUČÍNSKO – MAP III  

Místní akční plán III Místní akční skupiny Hlučínsko navazuje na předchozí 

projekty MAP (I a II) a zaměřuje se na udržení vytvořených partnerství 

a prohloubení a rozvoj spolupráce klíčových aktérů ve vzdělávání v území 

mikroregionů Hlučínska-východ a Hlučínska západ. 

Cílem projektu je další rozvoj kvalitního inkluzivního vzdělávání dětí 

a žáků do 15 let prostřednictvím podpory spolupráce zřizovatelů, škol a dalších aktérů ve vzdělávání, 

konkrétně společným plánováním, informováním, vzděláváním, sdílením a řešením místně 

specifických problémů. 

Součástí MAP III jsou pracovní skupiny, které se podílejí na realizaci jeho akcí. Členy těchto 

pracovních skupin jsou i pedagogové naší školy – v pracovní skupině Čtenářská gramotnost jsou to 

Mgr. et Mgr. Lenka Lasáková a Mgr. Andrea Pavlíková, v pracovní skupině Matematická gramotnost 

Mgr. Silvie Wawrzinková a Mgr. Kamila Dominiková, v obou těchto skupinách jako expert v oblasti IT 

působí Mgr. Pavel Pavera. Koordinátorkou projektu je Bc. et Bc. Hana Paverová. 

Akce v rámci MAP jsou určeny nejen žákům mateřských a základních škol, ale také pedagogům, 

vedení škol i rodičům. Jedná se např. o tvůrčí dílny, odborné webináře a workshopy, inspirativní 

odpoledne pro sdílení nápadů a metod mezi pedagogy, vzdělávací kurzy, metodické dny, exkurze 

i zábavné naučené show apod.  

Projekt MAP III byl celkově podpořen částkou vyšší než 5,5 milionu korun. MAP III byl zaměřen více 

na plánování a vytváření strategií, MAP IV bude znovu více zaměřen na realizaci výše uvedených akcí.  

V rámci projektu se letos naši pedagogové mohli zúčastnit webináře PhDr. Lidmily Pekařové na téma 

Osobnost učitele a žáka, a to ve čtvrtek 20. října od 16 do 19 hodin na platformě Google Meet.  

ERASMUS+ 

Naše škola byla úspěšná v žádosti o grant Erasmus+ ve 

školním vzdělávání. Podařilo se nám zajistit prostředky na 

další vzdělávání učitelů, konkrétně na zahraniční výjezdy. Ty 

jsou zaměřené buď na návštěvy školských zařízení a poznání 
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vzdělávacích systémů těchto zemí, nebo na obecnou metodologii a inovativní postupy ve vzdělávání. 

Report z prvního takového výjezdu nabízí naše pedagožky Mgr. Lucie Migotová a Veronika 

Lehnertová:  

ERASMUS+ JOB SHADOWING Gdyně, Sopoty 

Koncem měsíce května, v rámci projektu Erasmus+, jsme navštívily základní školy: SzkoƗa 

podstawowa Latawiec v Polsku ve městech Sopoty a Gdyně. Jednalo se o školy typu Montessori. 

Z návštěv jsme se dozvěděly o systému školní docházky v Polsku, klasifikaci a o metodách 

a pomůckách používaných v Montessori školách. 

Základní školu v Gdyni navštěvuje 

v nultém ročníku 10 dětí, 1. + 2. ročník 19 

dětí a 3. + 4. ročník 19 dětí. V každé třídě 

je přítomen pedagog, asistent, vychovatel 

a psycholog. Každá třída je vybavena 

spoustou různých pomůcek, které mohou 

děti libovolně používat. Ve třídách platí 

základní pravidlo: Každý den něco přečíst, 

napsat, spočítat a naučit se něco nového. 

Každé ráno začíná vyučování 

v komunitním kruhu, který se pak používá 

i při řešení jiných situací během dne. 

Vzdělávání žáků je postaveno na 

kritickém myšlení a samostatném přístupu k práci a zodpovědnosti. 

Základní školu v Sopotech navštěvuje v 5. + 6. ročníku 17 dětí a v 7. + 8. ročníku 11 dětí. Zde jsou žáci 

vedeni k samostatné práci a prezentaci před ostatními a důraz je kladen zejména na tři hlavní 

předměty (polština, matematika, angličtina), ze kterých děti skládají závěrečné testy. Výsledky těchto 

testů jsou rozhodující pro přijetí na střední školy. 

Cílem projektu bylo poznání systému vzdělávání v Polsku, zdokonalení jazykových schopností 

v polštině a angličtině, poznání nových metod a pomůcek ve výuce a také poznání kulturního 

bohatství trojměstí Gdyně, Sopoty, Gdaňsk. 

DOUČOVÁNÍ ŽÁKŮ ŠKOL – REALIZACE INVESTICE 

3.2.3 NÁRODNÍHO PLÁNU OBNOVY 

Investice reaguje na potřebu podpory vzdělávání žáků 

ohrožených školním neúspěchem v reakci na nemožnost 

realizace prezenční výuky ve školách během pandemie covid-

19. 

Výluky prezenční výuky způsobené pandemií covid-19 měly výrazné negativní dopady na vzdělávací 

výsledky žáků i na jejich psychosociální rozvoj a wellbeing po celém světě i v České republice. Česká 

republika navíc patří k zemím EU s nejdelším obdobím distanční výuky: žáci a studenti na druhém 
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stupni ZŠ a výše strávili více než polovinu svého vzdělávání v době pandemie v režimu distanční výuky 

(počítáno od března 2020 do června 2021).  

Z šetření společností Kalibro a PAQ Research mezi žáky 5. ročníků ZŠ z přelomu května a června 2021 

vyplývá, že kvůli distanční výuce v době pandemie čeští žáci zaostali v průměru o 15–17 percentilních 

bodů v českém jazyce a matematice, což odpovídá ztrátě ekvivalentu 3 měsíců prezenčního učení. 

Pro kompenzaci negativních vlivů distanční výuky MŠMT na podzim 2021 uvolnilo 250 milionů Kč na 

podporu realizace doučování a socializačních, adaptačních a dalších podpůrných aktivit na školách 

v rámci programu Národní plán doučování (NPD). 

Naše škola zajistila pro žáky, kteří měli zájem, pravidelné doučování hlavních předmětů – češtiny 

a matematiky, a to ve všech ročnících.  

OVOCE A ZELENINA DO ŠKOL, MLÉKO DO ŠKOL 

Celý školní rok dostávají žáci nižšího stupně díky tomuto 

projektu jednou za 14 dní sáček s ovocem, zeleninou nebo 

ovocným nápojem a malé mléko nebo neochucené mléčné 

výrobky. Cílem projektu je podpora zdravé výživy a zvýšení 

spotřeby mléka a mléčných výrobků, zvýšení obliby a trvalé 

spotřeby ovoce a zeleniny u dětí, snížení deficitu vápníku 

u dětské populace, zlepšení stravovacích návyků dětí, 

výchova budoucích spotřebitelů a zajištění odbytu mléka pro zemědělce. 

PROJEKT EMISE – DOPOLEDNE NA SLEZSKÉM GYMNÁZIU V OPAVĚ 

V úterý 6. června 2023 se někteří žáci osmých a devátých tříd zúčastnili přednášek Projektu EMISE na 

Slezském gymnáziu v Opavě. Přednášky byly velmi zajímavé a poučné. První hodinu strávili 

v chemické laboratoři, kde si vyzkoušeli spoustu zajímavých pokusů. Dále se zabývali světelným 

znečištěním s učitelem fyziky a další hodinu si poslechli prezentaci studentky, která představila 

historii a průběh projektu. Informace byly, dle slov studentů, hezky a názorně zpracované a tato akce 

je obohatila o poznání, jak zlepšit kvalitu 

ovzduší.  
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7. Další aktivity pro žáky a veřejnost – KALENDÁRIUM 

ZÁŘÍ  

PRVNÍ ŠKOLNÍ DEN 2022 

Slavnostní zahájení školního roku na naší škole proběhlo na sportovním hřišti v areálu školy, kde nás 

svými povzbudivými slovy přivítal pan ředitel David Neuvald, pan starosta Herbert Pavera a pan farář 

Lesław Roman Mazurowski. 

Někteří starší školáci se na svůj první školní den těšili, jiní možná pociťovali jisté obavy, některým se 

možná nechtělo vůbec. Čerství prvňáčci však prožívali své slavnostní chvíle plni očekávání, co si pro 

ně jejich usměvavé paní učitelky připravily, jak bude vypadat jejich třída, že se konečně naučí číst, 

psát a počítat. 

Všem školákům přejeme, aby jejich školní rok byl plný úspěchů, radostných prožitků a objevů, nových 

přátelství. Rodičům přejeme nezdolné nervy, trpělivost, toleranci, radost z dětí a nám učitelům přeji 

dvojnásob pevné nervy, školáky toužící po objevování nového. 
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CESTA PLNÁ POHÁDEK 

V neděli 4. září uspořádala naše mateřská škola ve spolupráci s místními nadšenci tradiční akci Cestu 

do pohádky, na které na děti čekalo mnoho úkolů, her, soutěží i zajímavé odměny. Krásná trasa 

začíná v pohádkovém království na Fulvarku.  

První úkoly děti plnily u Šmoulů, poté 

pokračovaly ke koblížkovi a mlsné lišce, 

následovali piráti a jejich drahocenný poklad. 

Nechyběla malá mořská víla Ariel se svými 

kamarády, včelka Mája s Vilíkem a také 

postavičky z Příběhu hraček. U dvanácti 

měsíčků bylo veselo a v Ledovém království 

zase trošku mrazivo. Posledním stanovištěm 

byla tři prasátka a vlk. V cíli, který byl jako loni 

na koupališti, dostaly děti balíček s dobrotami, malou hračkou a poukázkou na skákací hrad.  

Doufáme, že se dětem i rodičům letošní pohádková cesta líbila. Vždyť přišlo rekordních 307 dětí! 

Velká účast svědčí o oblíbenosti této akce nejen u místních, ale také u rodin z vedlejších obcí.  

Tuto nádhernou akci připravuje každoročně kolem 70 organizátorů. Dobrovolně a nezištně. Této 

vzájemné spolupráce si velmi vážíme a všem organizátorům ještě jednou moc děkujeme! 

Po naskenování QR kódu můžete zhlédnout video z letošního ročníku, jehož autorem 

je pan Roman Vehovský.   

TVOŘIVÉ PÁTEČNÍ DOPOLEDNE DEVÁŤÁKŮ – „FAJNA DÍLNA“ 

Naše poslední ročníky měly možnost v druhém zářijovém týdnu navštívit v Ostravě tvořivou dílnu. Na 

tomto úžasném místě si žáci řemeslo nejenom osahali a vyzkoušeli, ale také se pod odborným 

vedením lektorů naučili řemeslným dovednostem. Pracovali s různými materiály a nástroji a opravdu 

byli manuálně velice šikovní a zruční. Odměnou jim byly vlastnoručně vytvořené výrobky, ke kterým 

mají daleko větší citové pouto, protože sami zjistili, jak je někdy obtížné něco vytvořit tak, aby „TO“ 

nějak vypadalo a k něčemu sloužilo.  
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MEZINÁRODNÍ ZKOUŠKY CAMBRIDGE 

Dne 30. 5. 2022 se na naší škole uskutečnily mezinárodní zkoušky Cambridge úrovně A1, A2. Po roční 

přípravě usedlo před zkušební komisi 28 žáků ze 7., 8. a 9. tříd. Všem našim studentům se podařilo 

zkoušky složit.  Devíti žákům se dokonce podařilo uspět na úrovni B1, což je úroveň současné státní 

maturity z anglického jazyka. Jsme na vás všechny moc pyšní. 

Naše škole se tímto od září stala přípravným centrem Cambridge.  

DEN ZDRAVÍ 2022 

V pátek 30. září se na nižším stupni naší školy konal Den zdraví. Žáci se zapojili do řady relaxačních 

aktivit podporujících zdravý životní styl, vyzkoušeli si, jak je těžký pohyb pro tělesně postiženého 

člověka a při dalších zajímavých aktivitách si prověřili své smysly. Získali informace, jak pečovat o své 

zdraví a jak pomáhat druhým, sestavili pyramidu zdravých potravin. Netradiční den zakončili 

douškem bylinkového čaje a zdravou svačinkou, kterou připravili žáci pátých ročníků.   

ŘÍJEN 

ŠAMPIONKY OKRESU OPAVA – FOTBALOVÝ TURNAJ DÍVEK 

Že fotbal není pouze pro kluky, jsme se mohli přesvědčit v úterý 4. 10. v Opavě Kylešovicích, kde se 

odehrál fotbalový turnaj dívek 6. a 7. tříd. Sešlo se celkem 8 školních týmů. Po rozdělení ve skupinové 
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fázi holky zvítězily nad Hlučínem (3:1) a ZŠ Vrchní Opava (3:0), v těsném souboji pak podlehly Hradci 

nad Moravicí 1:2. V semifinále turnaje nás tak čekal jasný vítěz vedlejší skupiny ZŠ Kylešovice. Holky 

začaly „zostra“ a ve druhé minutě vedly 2:0, nepolevily a po závěrečném hvizdu bylo konečné skóre 

4:1. 

Ve finále nás čekala odveta se soupeřem ve skupině, tedy Hradcem. Od začátku byla na holkách vidět 

snaha zvítězit a získat krásné zlaté medaile a titul šampionek. Obrana nepustila soupeřky ani k jedné 

střele a útok fungoval na 1*.  

Odveta se povedla dokonale, vyhráli jsme 4:0 a radovali se ze zaslouženého vítězství v turnaji. 

Jasně nejlepší hráčkou turnaje byla Julie Staňková, která vstřelila 14 branek. Fotbal však hraje celý 

tým a ten fungoval skvěle. Holkám moc gratuluji a taky je chci pochválit, protože turnaj zvládly 

naprosto v duchu fair-play a hlavně se dobře bavily. A to nám jde především. Holky, fakt díky za 

skvělou reprezentaci, měl jsem z vás upřímnou radost! 

DRAKIÁDA V BOLATICÍCH 

Letošní Drakiáda byla jedno velké překvapení. Sešli jsme se tradičně na kopci Fusáku, ve středu 

5. října. Už po patnácti minutách se nám povážlivě začala zmenšovat hromádka s diplomy, které byly 

tentokrát ozdobeny sladkými barevnými bonbony. Za půl hodiny byly všechny diplomy rozdány a na 

kopci se sešlo rekordních 120 dětí! To je nejvyšší účast za posledních 15 let! Jsme nesmírně rádi, že 

jste za námi přišli! Počasí totiž vyšlo na jedničku – když vykouklo sluníčko, bylo krásně teploučko a vítr 

foukal jako o závod. Dokonce tak moc, že nám jednoho draka odnesl až na dráty elektrického vedení. 

Naštěstí jsou mezi námi vstřícní, ochotní a vynalézaví lidé, a tak netrvalo dlouho a za pomoci 

dlouhého žebříku se podařilo draka bezpečně sundat. Před odchodem domů si ještě děti mohly projít 

dračí překážkovou dráhu a zaskákat si dračího panáka. 
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Doufáme, že jste si Drakiádu užili stejně jako my, a za rok… se pokusíme znovu překonat rekord. 
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PŘÍRODOVĚDNÝ KLOKAN 2022/2023 

Přírodovědný klokan je soutěž, kterou pořádá Přírodovědecká fakulta Univerzity Palackého 

v Olomouci ve spolupráci s Pedagogickou fakultou UP v Olomouci. Cílem soutěže je vzbudit 

a podpořit zájem žáků o technické a přírodovědné obory a zároveň ověřit znalosti z matematiky, 

fyziky, chemie, biologie, zeměpisu a všeobecného přehledu. Na 39 žáků z 8. a 9. ročníku čekalo 

celkem 24 úloh, které museli vyřešit během 40 minut a získat tak maximálně 120 bodů. 

Naši žáci soutěž psali ve školním prostředí ve středu 12. 10. 2022 a mezi nejúspěšnější žáky 

patří: Šimon Vitásek – 64 b. (9.A), Šimon Kozel – 61 b.(8.C) a Veronika Kiszková – 56 b. (9.A). 

Všem řešitelům děkujeme za zájem o tuto soutěž a přejeme další úspěchy v přírodovědných oborech. 

FOTBALOVÝ TURNAJ FAČR 

Ve středu 19. října se na hřišti FK odehrál turnaj žáků II. stupně ve fotbalu pod záštitou FAČR. Úvodní 

los nám do skupiny přiřkl soupeře z Kravař, Ludgeřovic, Bohuslavic a Hradce nad Moravicí. 

Na úvod jsme dokázali zvítězit nad ZŠ Ludgeřovice 1:0 a nad Hradcem přesvědčivě 4:0. Následně náš 

čekal souboj se soupeřem, který měl rovněž dvě výhry, a to s Kravařemi. V tomto utkání jsme měli 

navrch, bohužel jsme převahu nevyjádřili gólem a utkání skončilo bezbrankovou remízou. 

V posledním utkání nás čekaly Bohuslavice, museli jsme vrhnout všechny síly do útoku, abychom měli 

co nejlepší skóre. Utkání jsme vyhráli 4:1 a měli naprosto stejné skoré (9:1) jako Kravaře. O vítězi 

turnaje tak rozhodly penalty. Šťastnější byl nakonec soupeř. 

Konečné 2. místo je pěkné, našim školním reprezentantům patří zasloužená gratulace. 

Pochvala patří také trenérovi Davidu Steffkovi, který vede tento tým od přípravky a turnaj pro školy 

organizoval. 
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BRIDGE BUILDER GAME 2022/23 

V úterý 18.10. jsme jeli reprezentovat naši školu v soutěži Bridge Builder Game na SPŠ v Opavě. 

Již podle názvu jde o soutěž, ve které se staví mosty. Cílem soutěže bylo postavit nejlepší most 

v poměru váha mostu/maximální zatížení. Našemu týmu se vedlo poměrně dobře a práce se stavbou 

šla od ruky. Po zátěžové zkoušce jsme se nakonec umístili na pěkném 10. místě.  

Autorem článku je Šimon Kozel, 8.C 

GEOŠIFRA 2022/2023 

Ve čtvrtek 13.10. se náš čtyřčlenný tým ve složení Šimon Kozel  (8.C), Šimon Vitásek (9.A), Max 

Zmarzlák (8.C) a Jakub Peterek (8.C) vydal na stavebku do Opavy, kde jsme se zúčastnili geodetické 

soutěže Geošifra. Zde pro nás byly připravené zajímavé úkoly, které včetně nás řešilo 30 týmu. Úlohy 

nebyly jednoduché a chybičky se objevily. Naše umístění na 6. místě nás tedy velmi překvapilo 

a potěšilo.  

Autorem článku je Šimon Kozel, 8.C 
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LOGICKÁ OLYMPIÁDA 2022/2023 

Logická olympiáda je soutěž pořádaná Mensou České republiky založená na logických úlohách, jejichž 

řešení vyžaduje samostatný a kreativní přístup. Nerozhodují zde naučené znalosti, ale schopnost 

samostatného uvažování a pohotového rozhodování. Logická olympiáda je svým pojetím unikátní 

soutěží, protože se nejedná o znalostní soutěž, ale o soutěž rozvíjející především schopnost 

samostatného logického uvažování. 

Účast v soutěži je dobrovolná a celkem se v Kategorií B (druhý stupeň ZŠ a odpovídající ročníky 

víceletých SŠ) do soutěže zapojilo 26 368 řešitelů z celé ČR, z toho 3 596 z Moravskoslezského kraje. 

Začátkem října si tuto soutěž vyzkoušelo 15 žáků naší školy a mezi nejúspěšnější patřil Šimon Vitásek 

(9.A). 

Všem soutěžícím děkujeme za snahu a přejeme hodně úspěchů při dalších soutěžích. 

PYTHAGORIÁDA 2022/2023 

I v letošním školním roce se konal již 45. ročník matematické soutěže Pythagoriáda (prezenčně 

žáci psali 20. 10. 2022) . Účast v soutěži byla dobrovolná a v letošním školním roce se do ní 

přihlásilo 76 žáků vyššího stupně. Během hodiny měli za úkol vyřešit celkem 15 zapeklitých úloh 

a správným řešitelem se stal ten, kdo měl minimálně 9 úloh správně.  

Úspěšní řešitelé, kteří postupují do dalšího kola soutěže jsou: 

Vodáková Kateřina (7.A) – 10 bodů 

Scheffczik Theodor (7.B) – 9 bodů 

Kozel Šimon (8.C) – 13 bodů 

Vitásek Šimon (9.A) – 9 bodů 

Úspěšným řešitelům přejeme hodně štěstí v dalším kole soutěže. 

ŠKOLNÍ TURNAJ V PŘEHAZOVANÉ 4. A 5. TŘÍD 

Za účasti 4 týmů (4.A, 4.B, 5.A, 5.B) 

proběhl v úterý 25. 10. 2022 školní 

turnaj v přehazované. Uvedené třídy 

si ve spolupráci s vyučujícími tělesné 

výchovy sestavily smíšené týmy. 

Přehazovaná obecně slouží jako 

příprava na technicky náročnější 

volejbal, se kterým se žáci seznámí na 

vlastní kůži na vyšším stupni. Systém 

turnaje, kdy se týmy utkají navzájem, 

sliboval zajímavou podívanou. 

Favorizované týmy pátých tříd potvrdily roli favorita a v závěrečném zápase si to rozdaly 

o 1. místo.  Úspěšnější byla třída 5. B, která porazila 5. A na sety v poměru 2:0. Reprezentanti čtvrtých 

tříd se následně utkali o 3. místo a i zde byli úspěšnější žáci 4. B. 
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Holky a kluci, kteří byli nejšikovnější, budou v průběhu měsíce listopadu reprezentovat školu v turnaji 

mezi základními školami okresu Opava. V plánu je ještě nějaký ten trénink a věříme, že se 

v konkurenci škol vybraní žáci naší školy neztratí. Největší přínos akce vidím v aktivním trávení 

volného času ve společnosti svých spolužáků či kamarádů. 

OKRESNÍ FINÁLE ŠKOL VE STOLNÍM TENISU 

Naši žáci chtěli navázat na výrazné úspěchy v soutěžích ve stolním tenisu z předchozích let. Proto 

jsme se vypravili ve středu 25. 10. do Opavy na okresní finále. Chlapeckých týmů se sešlo čtrnáct 

a dívčích pět. Kluci hráli vyřazovacím způsobem, v každém utkání se odehraje 6 dvouher a čtyřhra. 

První zápas zvládli bez potíží 6:1, ve druhém podlehli silnému soupeři 3:4, a tudíž to pro ně 

znamenalo konec v soutěži. 

Holky měly vyrovnaný tým a odehrály celkem čtyři utkání. Jedno utkání v dívčím turnaji znamená 

čtyři zápasy ve dvouhře a jedna čtyřhra. Holky ani jednou neprohrály a zaslouženě tak vybojovaly 

titul okresních šampionek a zlaté medaile. Navíc je čeká koncem listopadu krajské kolo, kde jim 

budeme opět držet pěsti. Holkám gratuluji ke skvělému výsledku a klukům k předvedeným výkonům. 

Jsem rád, že jste ukázali, že stolní tenis má v Bolaticích tradici a skvělé výsledky. 
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LISTOPAD 

MISTROVSTVÍ HLUČÍNSKA VE FLORBALU 2022 

V úterý 1. 11. 2022 se v hale naší základní školy konal již 12. ročník tohoto florbalového turnaje 

základních škol. V letošním ročníku k nám přijelo osm základních škol, které reprezentovaly své obce 

(města) - Hlučín Rovniny, Dolní Benešov, Oldřišov, Píšť, Bohuslavice, Štěpánkovice, Kobeřice a domácí 

Bolatice. 

Družstva byla losem rozdělena do dvou skupin po čtyřech, ve kterých se hrálo systémem každý 

s každým. Ze základních skupin postoupila družstva, která se utkala v semifinálových kláních. 

Po skupinové fázi turnaje začal tuhý boj o velký putovní pohár MISTRA HLUČÍNSKA a samozřejmě 

také o medailové příčky. V prvním semifinálovém střetnutí proti sobě nastoupily domácí Bolatice 

proti Dolnímu Benešovu. Naši kluci navázali na skvělé výkony ze skupiny a soupeře zdolali 8:0. A tak 

jsme se mohli radovat z postupu do finále. Před finálovým utkáním se odehrálo utkání o třetí místo, 

kde zdolal Dolní Benešov Štěpánkovice 3:0 

Ve finále nás čekal soupeř, se kterým jsme se utkali již v základní skupině – Bohuslavice. Kluci 

potvrdili roli favorita a soupeře porazili jednoznačně 6:0 a obhájili titul mistra Hlučínska i pro rok 

2022. Kluky musím opravdu pochválit, tento ročník byl jednoznačný, v pěti utkáních nastříleli 32 gólů 

a obdrželi pouze 3 (z toho 2 vlastní). 

 V turnaji podporujeme hru bez agresivity, podvádění a zesměšňování. Současně chceme již v zárodku 

jakékoliv takové projevy zastavit. Děkuji všem trenérům a učitelům, kteří žáky připravují. Dle 

předvedených výkonů jednotlivých týmů lze vypozorovat hodiny poctivého tréninku. Jsem rád, že 

turnaj si mezi školami vybudoval velkou oblibu a tradici, kladné reakce ze strany účastníků i trenérů 

nás nesmírně těší. Takže příští rok v listopadu nás čeká jubilejní 13. ročník.  
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PRACOVNÍ PŘEDVEDENÍ SLETOVÝCH SKLADEB PRO XVII. VŠESOKOLSKÝ SLET 30. 6.–5. 7. 2024 

V TJ SOKOL PRAHA KRÁLOVSKÉ VINOHRADY 

Dne 26. 11. 2022 se od 12:00 hodin a od 15:00 hodin konalo v TJ Sokol Praha Královské Vinohrady 

pracovní předvedení sletových skladeb pro XVII. Všesokolský slet 30. 6. – 5. 7. 2024. Předvedeno bylo 

12 skladeb, ve kterých celkem cvičilo 900 cvičenek a cvičenců. 

 Kluci a holky z 6. a 9.třídy se také zúčastnili tohoto předvedení se skladbou Fitness – choreografie 

skladby využívá fitness prvky, posilování, rytmické cvičení, atletickou průpravu, gymnastické prvky 

a tanec. Snahou je zlepšit fyzickou kondici, naučit se nové taneční a gymnastické vazby a vytvořit 

zajímavou a zábavnou kompozici. Předvedení předcházel dvouměsíční intenzivní nácvik skladby, 

který se občas neobešel bez zranění. Dále secvičná všech cvičenců v Malých Hošticích a nakonec 

předvedení skladby ve škole. 25. 11. 2022 jsme vyrazili do Prahy, kde jsme se připravovali na 

předvedení skladby. Společně jsme nacvičovali v tělocvičně TJ Sokol Praha Královské Vinohrady do 

noci. V sobotu 26. 11. 2022 jsme skladbu předvedli v hale TJ Sokol Praha Královské 

Vinohrady, celkem nás cvičilo na ploše 96 dětí. Děti byly moc šikovné, vydaly ze sebe maximum, aby 

perfektně předvedly tuto náročnou skladbu. Odměna za úsilí a snahu v této skladbě byla dětem 

prohlídka vánoční Prahy v pátek po příjezdu do Prahy.  
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Děkuji Ester Štefkové, Honzovi Hladkému, Simoně Jarošové, Evě Wawrzinkové, Natálii Krömerové, 

Isabelle Patarlageanu, Natálii Zelné, Tereze Pytlíkové, Emmě Fusové, Amálii Pospěchové, Honzu 

Horváthovi, Matěji Wehowskému, Adamu Migotovi a Prokopu Kučerovi. Za snahu, úsilí, pevné nervy, 

velké sportovní nasazení, týmového ducha a odvahu pustit se do tohoto cvičení. 

Byla to radost s vámi nacvičovat a cvičit tuto skladbu. 

Autorem článku je Mgr. Lucie Migotová 

2. MÍSTO V MSK – STOLNÍ TENIS DÍVKY 

29. listopadu čekalo dívčí tým ve složení Aneta Kocurová, Magdaléna Pavlíková a Eliška Nevřelová 

krajské finále ve stolním tenisu. Holky se po 1. místě v okrese poctivě připravovaly v naší bolatické 

herně a na výkonu to bylo znát. Na finále přijely čtyři dívčí týmy a hrálo se systémem každý 

s každým.  Od počátku bylo patrné, že jeden tým ostatní převyšuje, ale zbytek byl velmi vyrovnaný. 

Naše holky měly jednu výhru jako další dva soupeři. Nakonec rozhodoval až počet uhraných setů 

v jednotlivých zápasech. Náš tým měl tento poměr nejlepší, a tak obsadil krásné 

2. místo. Gratulujeme ke skvělému úspěchu!!! 

PODZIM JE ZA NÁMI, TĚŠÍME SE NA VÁNOCE 

Ačkoli byl začátek školního roku ve znamení slziček 

(zejména) nových dětí, postupně si všechny děti na své třídy, 

nové kamarády i p. učitelky zvykly. Brzy jsme se tak mohli 

naplno ponořit do podzimu a začít jej vnímat všemi našimi 

smysly.  

Nosili jsme do školky ovoce i zeleninu a připravovali si z nich 

různé dobrůtky.  Pouštěli jsme draky na kopci Fusáku, 

malovali jsme na asfalt a závodili na koloběžkách 

a odrážedlech. Procvičovali jsme si zdatnost nejen na školní zahrádce, ale také v lanovém centru. Při 

procházkách jsme pozorovali, jak se na podzim mění příroda, sbírali jsme přírodniny a stihli jsme 

uklidit a "zazimovat" naši zahrádku. Povídali jsme si 

o zvířátkách, kde stráví zimu a jak jim můžeme pomoci.  

Pozorovali jsme počasí, typické pro podzim, experimentovali 

jsme, oslavili jsme Dušičky i Halloween a pro děti i jejich 

rodiče uspořádali mnohé zajímavé akce. 

Ani jsme se nenadáli a podzim se nachýlil ke konci. Ve 

třídách se už pomalu změnila podzimní výzdoba na vánoční 

a děti již netrpělivě očekávají příchod Mikuláše. 
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PROSINEC 

NÁVŠTĚVA SV. MIKULÁŠE VE ŠKOLE 

Ani letos se žáci 1. stupně naší školy nevyhnuli návštěvě sv. Mikuláše a jeho doprovodu. Čerti si 

promluvili s „hříšníky“ a andílci nadělovali sladké dobroty. Děkujeme deváťákům, že se důstojně zhostili 

role těchto bytostí.  

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA VE ŠKOLCE 

V úterý 6. prosince bylo už od rána ve školce nezvyklé ticho. V mnoha dětech byla 

jen malá dušička, protože právě dnes měla do školky přijít vzácná návštěva – 

spravedlivý Mikuláš, krásný andílek a nezbedný čertík. Některé děti se maličko 

bály, některé se naopak těšily, ale všechny doufaly, že na ně místo pytle čeká 

sladká odměna. Nejen zazvonění zvonečku, ale také řinčení čerta značilo, že se 

návštěva blíží a je na čase se přitulit k p. učitelkám.  

Jelikož Mikuláš na děti dohlíží po 

celý rok, tak moc dobře ví, které 

děti občas maličko pozlobí, kterým 

se ve školce nechce uklízet a které odnášejí talířky 

i s dobrým jídlem. Protože je ale spravedlivý a ví, že 

když člověk chce, dokáže všechno, dal dětem šanci se 

do příštího roku polepšit. Děti mu za to zazpívaly 

písničky, zarecitovaly básničky a hodný andílek jim 

poté rozdal balíčky s dobrůtkami. Ještě dlouho po 

Mikulášově návštěvě si děti pochutnávaly 

na sladkostech, ale také nakukovaly do dveří, jestli se 

náhodou čertík přece jen nevrátí.    
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MISTROVSTVÍ HLUČÍNSKA VE FLORBALU – HOLKY 

V letošním roce jsme uspořádali první ročník dívčího turnaje ve florbalu. Systém i počet týmů jsme 

převzali od kluků a přihlásilo se nám velmi rychle 8 družstev. Nakonec se nám jedno družstvo 

odhlásilo, což nám vlastně nevadilo, protože jsme mohli vytvořit naše dva týmy. Měli jsme tak 

zástupce v obou skupinách. „Oranžovému“ týmu se nevedlo podle představ, skončil své působení ve 

skupině. Myslím, že hlavní příčinou byla nervozita, holky se však zasmály a zároveň makaly na 100 %. 

Náš druhý tým nazvaný Tigress (tygřice v zelených dresech) dominoval v souběžně hrané žluté 

skupině, kde vyhrál všechny tři zápasy se skóre 14:1. Pak je v semifinále čekal soupeř ze školy 

Hornická z Hlučína. Holky po chvilce prohrávaly 0:2, ale jako správné tygřice nic nevzdaly a otočily na 

konečných 3:2. Ve finále nás čekala Chuchelná, a to bylo opět velké drama. Opticky měly naše holky 

velkou převahu, nicméně skóre bylo dlouho nerozhodné. Dvě minuty před koncem finále se však 

povedla jedna krásná akce na jeden dotek s nádherným zakončením do horního růžku! Pak holky 

s přehledem zvládly konec zápasu a mohla propuknout veliká radost! Tak jsme historicky prvním 

vítězem dívčího turnaje o Mistryně Hlučínska. 

Holky hrály, jak nejlépe dovedly, od první do poslední vteřiny. Po celý zápas udržely dobrou náladu 

a měly radost ze hry. Některé týmy odjížděly pochopitelně zklamané, ale spokojené. Děkujeme za 

pochvaly od soupeřek a s jistotou mohu říci, že se těším na příští ročník turnaje. 

ČEPS CUP 2022 

V úterý 13. prosince se v naší hale 

odehrál velký žákovský turnaj ve 

florbalu s názvem ČEPS CUP. Turnaj je 

určený pro žáky 4. a 5. tříd. V loňském 

ročníku to holky dotáhly až do 

celorepublikového finále v Praze 

a letošní družstva na této úspěch 

chtěla navázat. Holky odehrály 

4 utkání, ve třech zvítězily a v jednom 

utkání remizovaly. Kluci se nenechali 

zahanbit a všechna tři utkání vyhráli 

poměrně jednoznačně. Oba naše týmy tak postoupili do krajského finále. Gratulujeme a těšíme se na 

krajské kolo! 
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VÁNOCE V NAŠÍ ŠKOLIČCE 

 Ačkoli jsme měli v plánu sejít se společně celá školka venku a užít si 

po dlouhé době bílé Vánoce, bohužel nám to nakonec počasí 

nedovolilo. Vydali jsme se proto v pondělí 19. prosince do jídelny, 

kde je dost místa pro nás všechny. Pověsili jsme ozdoby na 

připravený vánoční stromeček, nastražili ouška a čekali, co se bude 

dít. Nejprve jsme si poslechli pár vánočních písní a koled v podání 

místního souboru Burianky a společně s nimi jsme si zazpívali Veselé 

Vánoce. Děti z berušek nám poté zazpívaly pěknou vánoční písničku, 

kterou si pro nás nacvičily. Na závěr jsme si za záře z prskavek 

zazpívali Štědrej večer nastal a Rolničky. Nezapomněli jsme si 

popřát klidné a kouzelné Vánoce, ale to už děti netrpělivě pomalu 

mířily do svých tříd. Měl přeci přiletět Ježíšek... Byl už u nás? Všichni byli zvědaví a napnutí...  

Ježíšek samozřejmě slyšel naše krásné koledy 

i přání, přiletěl a nechal nám pod stromečkem 

spoustu krásných dárečků. Dětem nadšením zářila 

očka a když pak ještě mohly mezi hraním baštit 

cukroví, byl to pro ně určitě ten nejkrásnější den ve 

školce. 

Chtěli bychom tímto poděkovat firmě Rappa 

a maminkám, které nám darovaly hračky 

a obohatily tak naši vánoční nadílku! 

PROSINEC VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 

Prosinec je časem hlavně předvánočním. 

Děti se těší na Ježíška, a tak se čas strávený 

v družině nesl v duchu příprav a adventních 

aktivit. Čekalo nás psaní dopisu Ježíškovi, 

zdobení stromečku, adventní úkoly, čtení 

vánočních příběhů, zpívání koled, vysvětlili 

jsme si význam adventního věnce, 

připomněli vánoční zvyky a tradice 

a dozvěděli se, jak se slaví Vánoce v jiných 

zemích a kdo tam dětem naděluje dárečky.  

Čekání jsme si všichni společně zkrátili 

společnou akcí s názvem „Vánoční ladění“, 

která je pro nás v předvánočním čase již tradiční. Děti ze všech oddělení si mohly připravit libovolné 

vánoční vystoupení a statečně se postavit před publikum. A tak jsme si poslechli vánoční písničky, 

básničky, viděli taneční vystoupení, a dokonce slyšeli hrát duo klarinetů. Každý vystupující byl za svou 

odvahu oceněn a všichni jsme byli rádi za společný kulturní zážitek.  

Pak už všechna oddělení netrpělivě čekala, jestli na ně pod stromečkem čeká nadílka. Naštěstí ve 

všech odděleních zvoneček zazvonil a děti se mohly těšit z krásných dárků. 
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LEDEN  

ČEPS CUP HOLKY 2023 

Moc chválíme holky, které 

13. ledna předvedly skvělé 

výkony na florbalovém 

turnaji. Trošku mě mrzí 

úvodní prohra, kdy jsme 

soupeře opravdu "drtili" 

celý zápas a po jedné jejich 

střele prohráli 1:0. Tento 

tým (z celkem 6) nás pak 

díky vzájemnému zápasu 

předstihl na stupních vítězů. 

Takový je někdy sport, ve 

dvou utkáních se nám zase 

povedlo zvítězili o jeden gól 

a další dva pak jednoznačně. Turnaj jste odehrály v pohodě a s úsměvem, a navíc vás to bavilo. 

A o to jde především. 

Je to velký úspěch a druhé místo v Moravskoslezském kraji je super. Takže gratuluji a ještě jednou 

chválím!!! 

ÚNOR  

LYŽUJEME! 

V prvním únorovém týdnu jezdily paní učitelky ze školky s dětmi lyžovat na Vaňkův kopec. Počasí 

přálo, dětem to krásně jezdilo a zvládly i páteční závody. 
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 ZA OPONOU S DOMINIKEM FAJKUSEM – 14. ÚNORA 2023 

Když se řekne „výchovný koncert“, představí si asi většina z nás nudné a úmorné kroucení se na židli 

při poslechu hudby, kterou nesnášíme. Jenže vystoupení hudebního skladatele a klavíristy Dominika 

Fajkuse a jeho spoluhráče, violoncellisty Jana Hanouska, bylo této představy pravým opakem. 

Žáci vyššího stupně i jejich pedagogové se zábavnou formou dozvěděli důležité informace, ale 

mnohdy i pikantnosti o nejslavnějších hudebních skladatelích, kteří působili na poli hudby od baroka 

po současnost. Oba muzikanti připomněli publiku také nejznámější melodie těchto tvůrců a žáci byli 

živou součástí zajímavého hudebního stand-upu. Během hodinového programu, ve kterém se mísila 

hudba minulá i současná, opadlo z žáků původní ne příliš nadšené očekávání a všichni se dobře 

bavili.   

MASOPUSTNÍ ZÁBAVA VE ŠKOLCE ANEB S BATOHEM NA OLYMPIÁDU 

V úterý 21. 2. jsme se 

rozloučili 

s masopustem. Děti 

z prvního a třetího 

oddělení si vyrobily 

veselé kravaty, které 

posloužily jako 

vstupenky, do batohů si 

daly pomůcky určené 

sportovcům a mohly 

vyrazit. V medailonku se 

děti seznámily 

s olympijskými symboly 

a po společné přísaze 

vše začalo. 

Šest disciplín, například jízda na bobech, hokej, štafeta, slalom, které děti za pomoci vařeného 

vajíčka, pytlů do odpadkového koše, dětského autíčka či papučí, plnily, navodilo atmosféru pravé 

olympiády, a to i s malým tajemstvím… Co nám vyprávěl pan Masopust? 
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PRVNÍ POMOC V PRVNÍCH TŘÍDÁCH 

Co je to úraz? Jak pomoci člověku, který má zástavu dechu? Jak správně přivolat první pomoc? To už 

děti z prvních tříd ví . 24. února totiž měly možnost si vše vyzkoušet a osahat. Pan doktor Žvaka jim 

vše názorně ukázal, vysvětlil a zodpověděl všechny otázky, na které děti ještě neznaly odpověď.   

Děkujeme panu doktoru Žvakovi, že si na nás udělal čas. 

BŘEZEN 

MATEMATICKÝ KLOKAN 2023 

Mezinárodní soutěž Matematický klokan vznikla v Austrálii a po roce 1991 se rozšířila do Evropy. 

Další ročník soutěže, které se naši žáci společně s miliony soutěžících dětí v mnoha zemích 

každoročně zúčastňují, proběhl v pátek 17. března.  

Na základní škole se soutěží ve 4 kategoriích a úlohy mají vždy tři úrovně obtížnosti. Při jejich řešení 

hraje důležitou roli hlavně logické uvažování, kombinační myšlení a prostorová představivost. 

A jak to letos dopadlo? Zde je pořadí na prvních třech místech v jednotlivých kategoriích:  

CVRČEK (2. – 3. ročník)  

1. Matěj Kunc 3.A  

2. Emily Vitásková 2.B 

3. Eliška Herudková 2.C 

KLOKÁNEK (4. – 5. ročník)  

1. Veronika Tamajková 5.A  

2. Vanesa Ballarinová 4.B  

3. Laura Hradská 5.B a Šimon Kunkel 5.A  

BENJAMÍN (6. – 7. ročník)  

1. Aleš Jeřábek 7.A  

2. Theodor Scheffczik 7.B  

3. Lenka Riemlová 7.B 

KADET (8. – 9. ročník)  

1. Šimon Kozel 8.C  

2. Jiří Pavlík 9.A  

3. Aneta Kocurová 9.B 
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 Všem řešitelům patří pochvala za snahu a vítězům velká gratulace! 

MATEMATICKÝ KLOKAN – VELKÝ ÚSPĚCH V OKRESNÍM KOLE 

Vynikajícího výsledku v této soutěži dosáhl v kategorii Cvrček, která je určena žákům 

2. a 3. tříd, Matěj Kunc. Mezi 2101 řešiteli této kategorie v okrese Opava obsadil 1. místo ziskem 

85 bodů z 90 možných.  

To je paráda!!! Moc gratulujeme.  

Okresní kolo se konalo 17. března 2023. 

ŠKOLNÍ TURNAJ VE VYBÍJENÉ 

Vybíjená – jedna z nejoblíbenějších soutěží v hodinách tělesné výchovy na nižším stupni. Tato 

definice slibovala turnaj plný emocí, soutěživosti, sportovního náboje a patřičného zápalu ze strany 

žáků 4. a 5. ročníku, pro které byl určen. Třídní kolektivy si samostatně vytvořily své reprezentační 

týmy a v každém musely být aspoň dvě dívky. Každé družstvo bojovalo s každým a bylo vidět, jak se 

všichni snaží vyhrát. 

Favoritem jsou každoročně nejstarší zástupci nižšího stupně, ale občas dojde k nějakému tomu 

překvapení. A překvapení jsme se opravdu dočkali, když se zástupci třídy 4.B umístili na skvělém 

2. místě poté, co v turnaji porazili favorita z třídy 5.B. Jediné družstvo 5.A vyhrálo všechny své zápasy 

a s plným bodovým ziskem se stalo vítězem. Turnaj byl vyrovnaný, jeho výsledky závisely na týmovém 

duchu jednotlivých sestav. Na všech hráčích bylo vidět, jak se chtějí zapojit do hry a jak se snaží získat 

vítězství. Gratulujeme vítězům a doufáme, že se opět setkáme na další sportovní akci. 

POŘADÍ:  1. místo třída 5.A 

2. místo třída 4.B 

3. místo třída 5.B 

4. místo třída 4.A 
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FUTSALOVÝ TURNAJ – OTEVŘENÍ NOVÉ HALY V KOBEŘICÍCH 

Protože byli naši žáci v rámci klubu velmi úspěšní v zimní fotbalové lize (gratulujeme), rádi jsme přijali 

pozvání na halový turnaj škol v Kobeřicích. Tento turnaj se konal u příležitosti otevření nové sportovní 

haly 22. března 2023. Turnaj byl velice vyrovnaný, odehráli jsme tři utkání, ve kterých jsme podlehli 

Kobeřicím i Kravařím a to shodně 1:2. V posledním utkání jsme zvítězili nad Štěpánkovicemi 

3:2 a trošku jsme si spravili náladu. Takže jsme si dobře zahráli v nové hale, těšíme se na další turnaj 

ať už v kterémkoliv sportu. A nové hale přejeme bezproblémový provoz, ať vydrží dlouho jako nová! 

NOC S ANDERSENEM ŽÁKŮ 4. TŘÍD 

Noc ze čtvrtku 30. března na pátek 31. března byla pro děti ze 4. tříd pohádková. 

Nejdříve si žáci pro své rodiče, kteří je do školy přivedli, připravili krátké vystoupení. 4.B zahrála 

a zazpívala operetku O dvanácti měsíčkách a 4.A předvedla Cup song.  

Po „ubytování“ čekala děti Velikonoční bojovka, čtení z knih a pohádka. 
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PSÍ NÁVŠTĚVA 

 V březnu navštívila naši školku netradiční 

návštěva – dvě psí slečny. Paní Šárka 

Blokeschová nám se svými dvěma fenkami přišla 

ukázat, co všechno potřebují pejsci, aby byli 

zdraví a spokojení, co se mohou naučit, když 

s nimi budeme poctivě trénovat i jak se 

k pejskům správně chovat. Na obrázcích jsme se 

mohli podívat na nejznámější druhy psů a zjistili 

jsme, k čemu i ke komu jsou daní pejsci vhodní. 

Povídali jsme si o tom, jak se chovat k cizím pejskům, které potkáme uvázané u obchodu, i k těm, 

které potkáme utíkat po ulici. Nakonec nám paní Šárka předvedla, co všechno její pejsci umí, a za 

odměnu jsme se s nimi mohli pomazlit.  

DUBEN 

VELIKONOCE JSOU ZA DVEŘMI 

Pomalu se nám přiblížily Velikonoce, na které se s dětmi každoročně poctivě připravujeme. Nejinak 

tomu bylo i letos, takže školka brzy ožila jarními barvičkami, vůněmi i zajíčky. Sázela se semínka do 

venkovních vyvýšených záhonků i jarní osení do květináčků, malovala se vajíčka, vyráběly velikonoční 

dekorace a zápichy, hrály se velikonoční hry a soutěže a na řadu přišla i pomlázka. Berušky 

uspořádaly soutěž o nejkrásnějšího zajíčka, sovičky na Borové ozdobily strom na náměstí a dětem 

z koťátek se dokonce podařilo upéct výborného beránka. 

Bylo toho zkrátka hodně a my už se teď těšíme, co zajímavého se bude ve školce dít zase po 

Velikonocích. 



 

36 

FOTBALOVÝ TURNAJ STARŠÍCH ŽÁKŮ 

V pondělí 17. 4. se zúčastnili chlapci z 6.–9. tříd okrskového kola turnaje v malé kopané v Kobeřicích. 

I přes chladnější počasí (hrálo se venku) vtrhli natěšení kluci do prvního zápasu jako uragán a porazili 

Bohuslavice poměrem 4:1. Ve druhém zápase se představil soupeř ze Sudic, který byl druhým 

aspirantem na postup. Přes 

obstojný výkon soupeře 

zvládli naši hoši zápas otočit 

a vyhráli opět 4:1. 

V posledním zápase chlapci 

jednoznačně porazili domácí 

družstvo Kobeřic výsledkem 

7:1 a díky prvenství postoupili 

do okresního finále v Opavě. 

Celý turnaj se nesl v přátelské 

atmosféře a duchu fair play, 

za což klukům patří velký dík. 

Přejeme také hodně štěstí do následujícího turnaje! 

ŠAMPIÓNKY OKRESU OPAVA 

Pokračujeme v seriálu odehraných 

turnajů, tentokráte holky vyrazily ve 

středu 19. 4. na finále florbalu do 

Opavy na ZŠ Otická.  Tam se 

probojovaly přes úvodní turnaj, který 

vyhrály, a čekalo je tedy měření sil 

s ostatními vítězkami okrsků. 

Dorazilo 5 soupeřů a systém každý 

s každým následně určil šampionky 

našeho okresu. Holky do prvního utkání 

proti Hradci nastoupily lehce nervózní 

a po šancích na obou stranách nakonec 

gól nepadl. Naštěstí jsme rychle přišli na 

důvod: zapomněli jsme na pokřik! 

Provedli jsme drobnou změnu formací 

a pak? Pak už holky valily bomby! Výsledky dalších zápasů jen ve zkratce: 5:0, 7:0, 4:0, 3:0. Celkové 

skóre 19:0, jednoznačné vítězství v turnaji, titul šampionek okresu Opava a vybojovaný postup do 

krajského finále! 

Holky, super, velký úspěch a gratulace. Hra týmová, za každých okolností férová, obrana skvělá, útok 

přesný, brankářka naprosto bezchybná (nepustila v pěti utkáních žádný gól!). Už se těším na krajské 

kolo. 
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VYBÍJENÁ 2023 

Ve středu 21. dubna se do sportovní haly naší školy sjela družstva ze 4. a 5. tříd, aby poměřila své síly 

ve vybíjené. Tentokrát se jednalo o otevřenou kategorii. Naše družstvo bylo složeno ze dvou dívek 

a desíti chlapců. První utkání proti Kravařím jsme zvládli 10:5, druhé utkání proti opavské škole 

I. Hurníka již mělo podobný průběh a náš tým zvítězil 11:6. A poslední utkání proti Štěpánkovicím 

bylo poměrně jednoznačné 12:4. Pak už propukla jen radost z postupu do finále, které se odehraje 

v Opavě. Přejeme minimálně stejnou formu jako dnes! 

SKVĚLÁ VYBÍJENÁ ANEB KDYŽ NÁS TO BAVÍ 

Postupem do okresního finále jsme si splnili první společný cíl. V okrskovém kole jsme za sebou 

nechali týmy ZŠ Štěpánkovic, ZŠ Kravař a ZŠ I. Hurníka. Tím dalším krokem pak bylo uspět v Opavě 

a pokusit se o postup mezi nejlepší čtyři týmy okresu Opava. 

Složení družstva se s ohledem na nemoci 

a akci, na kterou jeli fotbalisté, výrazně 

změnilo.  Do finále okresu Opava se 

probojovalo 8 nejlepších škol (ZŠ Kylešovice, 

ZŠ B. Němcové, ZŠ Vrchní, ZŠ Englišova, ZŠ 

Velké Hoštice, ZŠ Háj ve Slezsku, ZŠ Vítkov 

a my). Při rozlosování do dvou skupin nám 

byly do skupiny nalosovány školy Englišova, 

Kylešovic a Vítkova. V prvním zápase 

s Vítkovem jsme měli pomalejší rozjezd, ale 

konečný výsledek byl nakonec jednoznačný 

14:9. Druhý zápas s pozdějším vítězem z Kylešovic byl vyrovnaný a oba poločasy jsme prohráli 

o jednoho vybitého hráče. O postup do semifinále jsme si to rozdali s „Engliškou“ a v tomto duelu 

jsme podali sebevědomý výkon a soupeře rozdrtili výsledkem 16:4. Semifinálové utkání se ZŠ 

B. Němcové bylo opětovně velmi vyrovnané a naší prohrou 13:15 jsme byli posláni do boje 

o 3. místo. Zde nás čekal soupeř z Vrchní a vyrovnaný zápas v poslední minutě překlopil na svou 

stranu soupeř a my jsme tak skončili na konečném 4. místě. Skončit ve finále na 4. místě z 30 škol, 

které se do soutěže přihlásily, je skvělý počin. Za to si družstvo zaslouží OBROVSKOU GRATULACI. 

Kolektivní sporty v sobě vždy nesou ducha týmovosti a spolupráce. A právě tyto zmíněné faktory náš 

tým měl. Bezprostředně po prohraném finále bylo vidět na družstvu zklamání, ale jako trenér jsem 

musel všechny do jednoho pochválit a poděkovat jim za skvělou reprezentaci školy i obce Bolatice. 



 

38 

KONEČNÉ POŘADÍ: 1. ZŠ Kylešovice, 2. ZŠ B. Němcové, 3. ZŠ Vrchní, 4. ZŠ Bolatice, 5. ZŠ Velké 

Hoštice, 6. ZŠ Englišova, 7. ZŠ Háj ve Slezsku, 8. ZŠ Vítkov 

DRUŽSTVO TVOŘILI: Matyáš Janík, Antonín Dombek, Kateřina Elblová, Veronika Ratajová, Eliška 

Franěcová, Josef Pavlík, Viktor Kurka, Richard Komárek, Ondřej Kocur, Erik Pospěch, Andreas Ostárek, 

Richard Komárek, Šimon Grygar, Vojtěch Gillar, Tomáš Mazal, Viktor Mazal, Eva Plušková 

FLORBALOVÝ ÚSPĚCH NEJSTARŠÍCH CHLAPCŮ 

Základní postupové kolo se hrálo u nás v Bolaticích. Tři týmy (Bolatice, Štěpánkovice a Bohuslavice) 

se měly poprat o jedno postupové místo. V úvodu jsme porazili Bohuslavice 9:2 a následně dalším 

jednoznačným výsledkem Štěpánkovice 7:2. Tímto jsme si zajistili postup do okresního finále. 

V Opavě to byla kvalitativně jiná, podstatně vyšší liga. Přijelo šest vítězů okrskových kol (ZŠ Bolatice, 

ZŠ E. Beneše, ZŠ Melč, ZŠ Kravaře, ZŠ Englišova a ZŠ Kylešovice). Přijeli jsme nejen s odhodláním, ale 

i se zdravým sebevědomím, a to se odrazilo ve výsledku z prvního zápasu, který jsme nad Melčem 

vyhráli 6:0. Ve druhém utkání s fotbalisty z Kylešovic jsme uspěli 4:1. Třetí zápas, který byl označen za 

předčasné finále proti hokejistům z E. Beneše, jsme sice prohrávali 0:1, ale nakonec jsme týmovou 

hrou překlopili zápas ve vítězství 3:1. Florbalová kvalita byla na naší straně, ale mnohdy byl vidět 

spíše hokej s prvky florbalu. Kravaře, které byly naším dalším soupeřem, nás překvapily svým 

nasazením a týmovostí a mohly se tak radovat z vítězství nad námi v poměru 2:1. Posledním 

soupeřem byla „Engliška“, která hrála houževnatě a dlouho držela bezbrankový stav, ale nakonec 

jsme jí udolali 3:1. V konečném zúčtování nám dosažené výsledky přinesly celkové vítězství, a tím 

pádem i postup do krajského kola. 

Radost z postupu byla na klucích 

patrná stejně jako únava po pěti 

odehraných zápasech ve 

vysokém tempu. Co je třeba 

vyzdvihnout, je skutečnost, že 

nikdo v průběhu celého turnaje 

nehledal chyby u ostatních 

spoluhráčů, ale když už tak 

u sebe, což jsou okamžiky, které 

dělají z kluků vítěze a ukazují na 

zdravý charakter.  

Gratulujeme klukům k vítězství 

a postupu a přejeme hodně 

úspěchů v krajském finále. 

Sestava týmu: Tobiáš Plaček, Jonáš Sněhota, Šimon Mac, Matyáš Fiala, Petr Kramář, Tobiáš Franěc, 

Matěj Šoltys, Ondřej Kalužík, Tadeáš Češka, Maxim Zmarzlák 
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DEN ZEMĚ 

V týdnu od 17. 4. do 21. 4. věnovala všechna oddělení družiny pozornost naší planetě Zemi. Povídali 

jsme si o tom, proč může na Zemi existovat život, co všechno je součástí naší planety a v neposlední 

řadě, jakým způsobem může každý z nás planetu Zemi chránit. 

 V rámci tohoto týdne se uskutečnila výtvarná soutěž. Téma soutěže bylo „Naše planeta Země“. Děti 

mohly plně využít svou fantazii a cokoliv, čím chtěly tvořit. Někteří se rozhodli tvořit ve skupině a jiní 

jednotlivě. Nejdříve proběhla třídní kola a poté byly výtvory vítězů vystaveny na chodbě a bylo 

uspořádáno finále. Každý, kdo chtěl hodnotit, dostal tři hlasy, a mohl tak vybrat v každé kategorii 

výtvor, který se mu nejvíce líbil. Ve třech kategoriích jsme pak vyhodnotili první tři místa a předali 

odměny a diplom. 

Děkujeme všem, kteří se do soutěže zapojili, byli jste moc šikovní!  

 1. kategorie (1. třídy)   

1. místo: Tomáš Hanzlík, Adam Novák, Simona 

Nováková, Nina Stoyková 

2. místo: Klára Fiedlerová, Amélie Návratová, 

Beáta Kotíková  

3. místo: Eliška Hymonová 

 

 

 

2. kategorie (2. třídy)   

1. místo: Jolana Maňková 

2. místo: Agáta Vehovská 

3. místo: Natálie Hluchníková 

3. kategorie (3. a 4. třídy)  

1. místo: Kristína Cyrusová 

2. místo: Adéla Homolová 

3. místo: Sára Krettková 
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MC DONALD´S CUP 2023 

Ve čtvrtek 20. 4. a v pátek 21. 4. se chlapci 1.–5. tříd zúčastnili okrskového kola fotbalového turnaje 

McDonald’s Cup v Kobeřicích. 

Ve čtvrtek hráli žáci 1.–3. tříd, kteří turnaj absolvovali ve sportovní hale kvůli nevlídného počasí. Kluci 

se utkali s týmy z Kravař, Sudic, Chuchelné a domácích Kobeřic. Přes velkou snahu a skvělý sportovní 

výkon se Bolatice nakonec umístily čtvrté.  

V pátek si pak zahráli kluci ze 4.–5. tříd. 

Počasí se oproti čtvrtku vyjasnilo, a tak 

se hrálo venku. Tentokrát se utkali 

s Bohuslavicemi, Píštěm a opět 

domácími Kobeřicemi. V prvním zápase 

proti Bohuslavicím byli kluci suverénní 

a vyhráli 16:0. I v druhém zápase proti 

Píšti podali podobný výkon a vyhráli 

17:0. Rozhodujícím zápasem se tedy 

stal ten poslední proti Kobeřicím. Oba 

týmy hrály celý den skvěle a první 

příčka a postup záležel na výsledku 

vzájemného utkání. Naši žáci tomu dali 

všechno a bojovali do poslední minuty. 

Štěstí však nakonec přálo více Kobeřicím a Bolatice prohrály 1:2. I tak se ale kluci umístili na krásném 

2. místě. 

Chlapcům přejeme hodně úspěchů na budoucích sportovních akcích. 

FOTBAL – NEJLEPŠÍ ŠKOLNÍ TÝM OKRESU OPAVA 

Ve středu 26. 4. se chlapci z 8. a 9. tříd zúčastnili okresního kola turnaje v Minifotbale v Opavě – 

Kylešovicích. První zápas proti ZŠ Otická hráli kluci v mírně obměněné sestavě oproti okrskovému 

kolu. Nervózní vstup do utkání a rychlý gól soupeře však kluky nakopl k obratu na 2:1. 

Ve druhém zápase poměřili chlapci 

síly s atraktivním soupeřem z Kravař. 

Základní hrací doba vítěze nepřinesla, 

a tak rozhodovaly penalty. Více 

štěstíčka měl bohužel soupeř a naši 

kluci brali pouze bod za prohru. 

Ve třetím zápase se představila 

nevyzpytatelná Raduň, ale chlapci 

kontrolovali zápas po celou dobu 

a zvítězili 2:1, čímž si zajistili postup 

do semifinále. Dalším soupeřem byla 

ZŠ Edvarda Beneše, která vyhrála 

druhou skupinu. Soupeř hrál stejně 
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důsledně v obraně jako naši kluci a po výsledku 1:1 se šlo opět na penalty. Neobvyklý tah našeho 

týmu se střídáním gólmana však přinesl kýžený úspěch. Petr Kramář penaltu nejen proměnil, ale také 

jednu soupeři zneškodnil. Tím se otevřela cesta do finále proti ZŠ Englišova. Opatrný výkon obou 

týmů ukázal jejich kvality, kdy šance byly na obou stranách. Dvě minuty před koncem se již zdálo, že 

kluci tahají za kratší stranu provazu, když se znenadání famózním sólem přes půl hřiště uvolnil Šimon 

Mac a zakončil nechytatelně k tyči. Závěrečný tlak, při kterém útočil i brankář soupeře, naši kluci 

zvládli a propukly oslavy vítězství, které rovněž zajistilo postup do krajského finále v Krnově. 

Klukům patří velká gratulace a díky, protože nechali na hřišti to nejlepší. Zároveň doufáme, že se 

bude podobně dařit v dalším kole. Hodně štěstí!!! 

KVĚTEN 

TŘETÍ MÍSTO V MSK – FLORBAL HOLKY 

Ve středu 3. 5. byla naše sportovní mise opět velmi úspěšná. Po výhrách na dvou turnajích nás čekal 

další „level“ v podobě turnaje vítězů jednotlivých okresů MSK. Náš šikovný tým jsme rozšířili 

o nekompromisní kotel fanoušků a také hráček a vyrazili směr Brušperk. Všechny zápasy byly velmi 

vyrovnané a končily buď remízou, nebo výhrou či prohrou o jeden gól. Holky si vyzkoušely i tvrdší 

hru, ale nenechaly se strhnout k oplácení a zachovaly chladnou hlavu, to se do budoucna bude hodit. 

Odehráli jsme celkem 8 utkání. S celkovou bilancí dvou výher, čtyř remíz a dvou proher jsme se 

umístili na celkovém 3. místě a přivezli jsme bronzové medaile. Myslím, že to byla zajímavá zkušenost 

a doufám, že pro všechny i zábava. Nakonec nám to vyšlo na bronzové medaile, a to je úspěch jako 

hrom!!!  
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NĚMČINÁŘI SI V ÚTERÝ VYZKOUŠELI EXIT GAME…. A NAŠLI GOETHŮV POKLAD! 

Poslední dny a týdny byly pro naše deváťáky kvůli přijímacím 

zkouškám hodně náročné, proto jsme se je – alespoň 

v němčině – snažili přivést na jiné myšlenky a připravit si pro 

ně nevšední zážitek v podobě únikové hry. V úterý 2. května 

k nám spolu se třemi studenty zavítala autorka exit game 

„Goethes Schatz“ (Goethův poklad), paní Eva Czechová ze 

Slezské univerzity v Opavě. Nejpozději do 80 minut, na což 

po celou dobu nekompromisně dohlížela časomíra, musely 

náhodně vybrané skupinky žáků vyřešit (a mnohdy doslova 

vyluštit) úkoly na šesti stanovištích. Po (zdárném) vyřešení 

každého úkolu se žákům objevilo číslo, které si zaznamenali 

do připravené kartičky. Celkem šest získaných čísel tvořilo 

kód k otevření kryptexu, ve kterém byl schovaný klíč ke 

Goethově pokladu. Vítězná skupina zvládla celou únikovku ve 

fantastickém čase – necelých 55 minutách!  

Věrni Goethově odkazu, který 

v truhlici zanechal, jsme kryptex znovu 

zašifrovali, aby měli ten správný 

požitek ze hry všichni naši hledači. 

Kromě Goethova poselství ukrývala 

truhlice i řadu drobných dárečků pro 

každého účastníka. 

Byli jsme vůbec první základní školou, 

na které se úniková hra uskutečnila, 

doposud byla směřována spíše na 

první ročníky středních škol. Velké 

poděkování patří paní Janě Nálepové 

a paní Evě Czechové ze Slezské 

univerzity v Opavě za celou organizaci a našim žákům za to, jak bravurně se s každým záludným 

úkolem vypořádali (… a vážně si to i užili).  

KRAJSKÉ FINÁLE CHLAPCŮ VE FLORBALU 

Velkým sportovním úspěchem byl postup chlapců do krajského finále, které se hrálo 2. 5. 2023 

v Brušperku. Do finále postoupilo 6 nejlepších týmů z jednotlivých okresů Moravskoslezského kraje. 

Jmenovitě to byly ZŠ Orlová Lutyně, ZŠ Krnov, ZŠ Ostrava Bělský les, ZŠ Bystřice, ZŠ Kunín 

a samozřejmě my. 

Hrálo se systémem každý s každým v krátkém pětiminutovém hracím čase. Bylo jasné, že v tak 

krátkém čase moc gólu padat nebude a o výsledcích budou rozhodovat maličkosti a efektivita 

v proměňování šancí. Toto očekávání se potvrdilo a naše výsledky byly následující: tři remízy, přičemž 

dvě byly bezbrankové a jedna v poměru 1:1, dále pak jedna výhra 1:0 a jedna prohra 0:1. Počtem 

bodů vyjádřeno jsme vybojovali 6 bodů a v tabulce jsme obsadili 3. místo.  
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Ve čtvrtfinále na nás 

čekal tým z Kunína, 

se kterým jsme 

v základní hrací době 

remizovali 0:0 a na 

nájezdy jsme bohužel 

prohráli. Poslední 

utkání o 5. místo se 

ZŠ Ostrava kluci 

bojovali a nechali na 

hrací ploše vše, ale 

i tentokrát jsme 

o jeden gól prohráli 

výsledkem 0:1. 

Krajské finále k nám 

výsledkově nebylo přívětivé, ale 6. místo v kraji je skvělým úspěchem. 

Sestava: Matyáš Fiala, Petr Kramář, Tobias Fus, Jakub Peterek, Šimon Mac, Jonáš Sněhota, Tobiáš 

Franěc, Theodor Strak, Tadeáš Češka, Tobiáš Plaček, Filip Hříbek, Matěj Šoltys. 

LIGA PROTI RAKOVINĚ 2023 

Dne 10. května proběhla celonárodní sbírka Český den proti rakovině. Naše škola se do této akce 

zapojuje každý rok, a za to patří vám všem velké poděkování. Letos se konal již 27. ročník této 

celostátní sbírky. 

Děkujeme všem žákům, jejich rodičům a zaměstnancům školy, kteří 

se zasloužili o získání příspěvku a přispěli tak na boj s touto 

zákeřnou nemocí.  

Za příspěvek nejméně 20,- Kč nabízeli dobrovolníci žlutý květ 

měsíčku lékařského a leták, který informuje o tom, jak předcházet 

onemocnění rakovinou. 

V Bolaticích bylo za 1350 kytiček vybráno 41 976,- Kč. To znamená, 

že velká část dárců přispěla i vyšší částkou než 20,- Kč, takže 

průměrná darovaná částka na jednu kytičku je 31,- Kč. Jen u nás ve 

škole se prodalo krásných 765 kytiček. Celkový výsledek sbírky za 

Českou republiku bude však znám až ke konci roku, protože sbírka 

bude ještě probíhat formou dárcovských SMS. 

Podrobné informace o rozdělení získaných finančních prostředků 

budou zveřejněny ve sdělovacích prostředcích a na www.lpr.cz. 



 

44 

ENERGY STREET FOTBAL 

Street fotbal, známý také jako pouliční fotbal, je fenomén, který získává stále větší popularitu po 

celém světě. Jedná se o alternativní formu fotbalu, která se hraje na ulicích, ve dvoře nebo v jiných 

neformálních prostředích. Tato forma fotbalu se vyznačuje rychlým tempem, technickými 

dovednostmi a důrazem na kreativitu a improvizaci. Přináší radost z hry, posiluje a rozvíjí individuální 

schopnosti hráčů. Proto jsme se poprvé vydali vyzkoušet turnaj konaný poblíž Zemědělského muzea 

ve Vítkovicích 11. května letošního roku. Podmínky byly poměrně "tvrdé", ale pro všechny týmy 

stejné.  Po dvou výhrách a jedné prohře ve skupině jsme nešťastně o jeden gól prohráli v prvním 

utkání playoff. Nevadí, byl to pro nás nový sport a šlo hlavně o zábavu. Žáci navíc měli jedinečnou 

možnost setkat se osobně s ikonami fotbalového a streetfotbalového světa. Myslím, že to byl pro 

všechny velmi zajímavý den. 

PLAVÁČCI 

Třetí květnový týden čekala děti ze školky již třetí lekce plavání v Aquaparku Kravaře. Děti se na 

každou lekci moc těší a plavání si opravdu užívají. Odměnou jsou jim nejen nové zážitky a dovednosti, 

ale také jízda na tobogánu. 
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EXKURZE PÁTÝCH TŘÍD 

Postřehy žáků pátých tříd, kteří navštívili planetárium 

Po vstupu do planetária jsme viděli malé modely raket a vesmírných vozítek. U vchodu byla zmenšená 

zeměkoule a nad ní se houpala železná kulička. To nám dokazovalo, že se naše Země otáčí. 

V promítací místnosti jsme se dívaly na krátký film s názvem „Naše bouřlivá planeta“. V další expozici 

jsme si mohli vyzkoušet tvorbu tsunami a tornáda. – Maxim Jandora 

V planetáriu jsem si zahrál na pilota stíhačky. S kamarádem jsem bloudil v zrcadlovém bludišti. Byli 

jsme na promítání filmu „Naše bouřlivá planeta“, dost jsem se z toho poučil. Mohli jsme sprejovat na 

interaktivní zeď. Byla tam koloběžka, která fungovala jako kolotoč. – Richard Komárek 

Hned po příchodu do planetária nás přivítal moc hodný průvodce. Ve filmu o naší planetě toho bylo 

hodně, co jsem nevěděl, např. o potopě a zemětřesení v Lisabonu, atd. Líbilo se mi, že jsme si 

tam mohli něco koupit. Ještě lepší bylo, že jsme si mohli vše sami projít, bylo tam plno vynálezů 

a naučných přístrojů. Vyzkoušel jsem si i let ve stíhačce. – Radim Rataj 

V úterý jsme jeli do planetária s celou naší třídou i s třídou vedlejší. Když jsme dorazili, čekal na nás 

pán v promítacím sále, který nám povykládal nejdříve o hvězdách a potom nám pustil film „Naše 

bouřlivá planeta“. Byl to moc hezký film. Po skončení filmu jsme si mohli projít skoro celé planetárium. 

Líbila se mi výstava meteoritů a potom hvězdářský dalekohled. Líbilo se mi tu moc a doufám, že tam 

ještě někdy pojedu. – Justýna Schwarzerová 

VÝLET DO PŘÍRODNÍ REZERVACE HVOZDNICE 

Dne 13. 5. 2023 jsme se vydali s žáky 6. ročníku na poznávací exkurzi do povodí řeky Hvozdnice. Naše 

cesta začala na vlakovém nádraží v Bolaticích, kde jsme se rozdělili do skupin a dostali jsme od paní 

učitelky šátky a jeden zajímavý úkol. Do každé skupiny byl přidělen jeden bonbon, který jsme cestou 

měli vyměnit za něco cennějšího. Cílem hry bylo naučit se komunikaci s cizími lidmi a „vyhandlovat“ 

za bonbon to nejcennější, co jsme dokázali. Byli jsme překvapeni, co všechno se dá za bonbonek 

vyměnit a kolik toho kolemjdoucí mají po kapsách. Mezi nejcennější úlovky se řadí mini model auta, 

keramická soška, šroubovák a různé pochutiny. 

Během této první hry jsme 

neustále pokračovali hromadnou 

dopravou na místo určení, 

a tok první tabuli naučné stezky 

Hvozdnice u Slavkova. Tady začal 

náš poznávací program. Pomocí 

aplikace Actionbound jsme na 

mobilních telefonech plnili různá 

zadání a úkoly, během kterých 

jsme se seznámili s místní faunou 

a florou. Naším úkolem bylo 

rovněž zorientovat se samostatně 

v novém prostředí a nezabloudit, 

což se mnohým z nás stalo. 
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Naštěstí jsme měli „přátele na telefonu“, a to naše paní učitelky, které nás navedly na správnou 

cestu. Všichni jsme nakonec zdárně dorazili do cíle a splnili všechny zadané úkoly. Výlet do přírodní 

rezervace pro nás byl opravdu zajímavý a přínosný, protože nás obohatil o nové znalosti a hezké 

zážitky se spolužáky. Na výletě nechyběla ani návštěva obchodního centra Breda, kde jsme výlet 

ukončili a koupili si něco dobrého na zub. 

ČTVRTÉ MÍSTO STARŠÍCH KLUKŮ V MSK - FOTBAL 

Turnaje ve fotbale mezi školami jsou skvělou příležitostí pro mladé fotbalové talenty ukázat své 

dovednosti a soutěžit s vrstevníky. Tyto turnaje slouží jako prostředek pro podporu sportu 

a týmového ducha mezi studenty. 

Letos se naše „reprezentace“ probojovala přes dva turnaje až do krajského finále. Tam nás čekalo 

5 soupeřů, kteří byli nejlepší ve svých okresech (Ostrava, Karviná, F-M, Nový Jičín, Bruntál, Opava). 

Postupně jsme se utkali se všemi soupeři a vítěze určila tabulka vzájemných zápasů. 

Na úvod nás čekala Karviná, kluci byli pod tlakem, ale ze dvou brejků dokázali skórovat, přesto se 

nám nepovedlo zápas dotáhnout do vítězného konce. Pak jsme dokázali zvítězit nad Starou Vsí nad 

O., remizovat s Bílovcem 2:2, prohráli jsme s Vítkovicemi a nakonec porazili Krnov 7:1. 

Získali jsme 7 bodů za dvě vítězství a remízu, dali jsme 14 gólů, což bylo nejvíce ze všech týmů, ale 

celkově to stačilo na velmi neoblíbenou 4. příčku. Přesto si myslím, že kluci odvedli parádní výkony 

a byli naprosto vyrovnaným soupeřem škol, které jsou fotbalovými akademiemi ligových týmů. Takže 

fotbal v Bolaticích je na dobré cestě a za to děkujeme také všem, kteří se věnují práci s dětmi 

a mládeží v našem FK. 

ATLETICKÝ ČTYŘBOJ STARŠÍCH CHLAPCŮ A DÍVEK – 15. 5. 2023 

Nejlepších 12 škol okresu Opava bylo pozváno rovnou do finále, které proběhlo na Tyršově stadiónu 

v Opavě. Toto tréninkové i závodní zázemí opavských atletů nabízí opravdu kvalitní podmínky jak pro 

pořádání atletických soutěží, tak pro překonávání osobních rekordů v jednotlivých disciplínách. 

Všichni žáci soutěží ve sprintu na 60 m a vytrvalostním běhu (holky 800 m, kluci 1 000 m). Dělenými 

disciplínami jsou skok do výšky nebo skok do dálky a hod kriketovým míčkem nebo vrh koulí. 
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Do Opavy jela družstva starších chlapců i dívek. Jak holky, tak kluci jeli sbírat zkušenosti a útočit na 

umístění do 6. místa. V průběhu celé soutěže si všichni zúčastnění připsali celou řadu osobních 

rekordů a atakovali čelní umístění v jednotlivých disciplínách. Jmenovitě Matyáš Blažek skončil 

celkově druhý v hodu kriketovým míčkem (63,27 m), Tadeáš Češka obsadil 2. místo ve skoku dalekém 

(551 cm) a 4. místo ve sprintu na 60 m (7,89 s), Adéla Radošovská si odnesla 4. místo ve vrhu koulí za 

výkon 7,87 m a osmá skončila Tereza Pytlíková v hodu kriketovým míčkem (38,25 m). Zmíněné skvělé 

výkony podpořené bojovností ostatních členů týmů stačilo v konečném součtu bodů na 5. místo 

chlapců ze 17 přihlášených a 6. místo mezi dívkami z 15. Tyto výsledky považuji za velký úspěch. 

Věřím tomu, že si holky i kluci své tréninkové nadšení přenesou i do dalšího školního roku a budou se 

snažit vylepšit zmíněné umístění. Dispozice, tréninkovou morálku, nasazení a hlavu nastavenou na 

výkon a pokoru mají tito kluci i holky v sobě. Děkuji za ukázkovou sportovní i mimosportovní (chování 

a vystupování na veřejnosti) reprezentaci školy i obce. 

Sestava dívek: Emma Fusová, Adéla Radošovská, Tereza Pytlíková, Viktorie Pašková, Fabiána 

Peterková 

Sestava chlapců: Tadeáš Češka, Matyáš Blažek, Šimon Kozel, Daniel Švan, Petr Kramář 
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PRAJZSKÉ SLOVÍČKOHRANÍ 

Ve středu 17. května proběhl na ZŠ Sudice 1. ročník soutěže na podporu regionální identity. Tématem 

celé akce byla oslava. Žáci si měli připravit a nacvičit scénku o jakékoliv oslavě „po našemu“, tedy 

v hlučínském dialektu. Naše bolatická skupinka si připravila vystoupení s názvem: „Jak Trudka 

s Linkum šly na vesele“. Všechny scénáře byly povedené a nacvičená představení se vystupujícím 

moc povedla. Do akce se zapojila skupina žáků ze Štěpánkovic, Hati, Sudic, Kravař a z Bolatic. Všichni 

účinkující měli nachystány kostýmy, rekvizity a výborně znali text. Celou soutěž hodnotila tříčlenná 

komise ve složení (historik PhDr. Jiří Neminář, Petra Hamelová z MAS Hlučínsko a spisovatelka 

z Hlučínska Mgr. Eva Tvrdá). Porota se zaměřila především na jazykovou vybavenost týmů, znalost 

a správné používání prajzského nářečí. 

ŠKOLNÍ VÝLET 7. A 

Ve dnech 24. 5 a 25. 5 jsme se 

vydali s žáky 7.A na školní výlet 

do Žimrovic. První den nás 

čekala krásná vycházka 

z Hradce nad Moravicí až do 

místa ubytování, které se 

nachází v areálu Dobré pohody 

v Žimrovicích. Po cestě jsme si 

upekli špekáčky a vyzkoušeli si, 

jak rozdělat oheň. Druhý den 

jsme měli možnost zhlédnout 

Weisshuhnův kanál, po kterém 

se kdysi plavilo dřevo do 

papíren. V tělocvičně jsme si 

zahráli vybíjenou a i na hřišti 

jsme vyzkoušeli různé hry. 

Výlet byl pro příjemným zpestřením týdne a zážitkem pro všechny zúčastněné. 
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UKÁZKA LETU DRAVÝCH PTÁKŮ 

Dnes 26. 5. 2023 za slunečného počasí navštívili naši školu sokolníci z Karviné, kteří žákům v rámci 

výukového programu představili své opeřené dravce a předvedli krásu jejich letu. 

UTKÁNÍ VE HŘE DOBBLE 

Během měsíce května se ve všech pěti odděleních školní družiny konala utkání o nejbystřejšího hráče 

hry Dobble. Přihlásit se mohl kdokoli s chutí hrát. Po odehrání všech zápasů na jednotlivých třídách 

se nejlepší z nejlepších utkali proti sobě v závěrečném kole a nakonec jsme mohli vyhodnotit tři 

výherce: 

1. za první třídy:  

Sabina Ratajová; 

2. za druhé třídy: 

Natálie Abrahamčíková; 

3. za třetí a čtvrté třídy: 

Nela Válková. 

Výherci i zúčastnění byli náležitě 

oceněni. Děkujeme všem, kteří 

se do turnaje přihlásili, 

a nezapomeňte trénovat svůj 

postřeh pro příští rok. 
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ČERVEN  

DEN DĚTÍ 2023 

Dne 1. 6. 2023 si žáci nižšího stupně vychutnali oslavy jejich svátku. Ve smíšených družstvech tradičně 

vyrazili na cestu z Bolatic do Borové. Na jednotlivých stanovištích plnili zábavné úkoly, navzájem si 

pomáhali a podporovali se. Odměnou byly dětem společné strávené okamžiky u her a soutěží, ale 

také malá sladkost za jejich výkony. 

EXKURZE 6.B DO OLOMOUCE - 2023 

Dne 6.6. jsme se vydali na výlet do 

Olomouce, kde nás čekala spousta 

zábavy. Ráno jsme vyjížděli vlakem 

z Háje ve Slezsku. V Ostravě jsme pak 

přesedli na Pendolino, kde jsme si 

dali snídani v podobě nabalených 

řízečků z domu, a za necelou hodinku 

jsme dojeli do Olomóca . 

V Olomouci jsme si jako správní 

turisti šli prohlédnout orloj, Dóm sv. 

Václava a Mariánský sloup Nejsvětější 

Trojice. Po naší turistické prohlídce 

jsme šli jako tvrdí gameři na laser 

game. Po skončení laseru jsme šli na 

oběd a nakoupit do Šantovky. 

S plnými žaludky a utracenými penězi 

jsme šli zahrát bowling. Potom jsme 

si sbalili všech pět švestek a zjistili 

jsme, že nestíháme, tak jsme dali 

kardio v podobě běhu na nádraží. 

Potom paní učitelka zjistila, že nám to jede o 20 minut později. Ale jak se říká "dočkej času, jako husa 

klasu" a my jsme konečně jeli směr Ostrava. Z Ostravy jsme dojeli do Háje, dali konečnou společnou 

fotku a odjeli do našich společných domovů.  
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OSMÁCI NA RAFTECH 

Přemýšleli jsme, kam vyrazíme letos na školní výlet – padaly různé návrhy a nakonec vyhrál nápad 

„rafty“. Ve středu 7. 6. ráno se skoro všichni osmáci (třídy A, B, C) střetli v Háji ve Slezsku, kde na nás 

čekali instruktoři ze spolku Campanula s celou výbavou na sjíždění řeky Opavy. Nejprve proběhla 

krátká instruktáž, jelikož většina z nás jela na raftu poprvé, pak jsme se nalodili a vyrazili na první 

zastávku v penzionu Kamenec v Jilešovicích. První minuty byly trochu napjaté a nervózní, ale velice 

rychle jsme pochopili všechny zákonitosti, jak jet vlevo, jak vpravo, rovně a pak už jsme si to jen 

užívali. V Jilešovicích jsme se najedli, zahráli různé hry nebo jen tak povídali… 

Po hodině odpočívání jsme rafty 

spustili znovu do vody. Zbývalo 

nám zdolat ještě pár kilometrů 

a jeden jez. Malinko jsme se báli, 

ale nakonec jsme úzkou „šlajznou“ 

všichni s přehledem projeli. Poté 

nastalo koupání v řece a nástup na 

poslední úsek do Ostravy – 

Třebovic. Cesta byla opravdu 

zábavná – všichni po sobě cákali 

vodu, občas se nějaký raft, díky 

malému množství vody, zasekl, tak 

jsme museli do vody a raft 

posunout. Do cíle jsme dorazili 

kolem 15 hodin. Rafty jsme vytáhli na břeh, pomohli instruktorům sbalit všechny věci, převlékli se do 

suchého oblečení a hurá zpátky do Háje – teď už vlakem. 

Moc jsme si to užili, děkujeme našim učitelům a instruktorům, že dokázali tak krásnou akci 

naplánovat a zrealizovat. 

EXKURZE 5.A VE „FAJNÉ DÍLNĚ“ V OSTRAVĚ 2023 

Pravdivost motta Fajné dílny „Řemeslo 

není žádný strašák“ si ověřili žáci 5.A. Při 

exkurzi v této dílně v pondělí 12. 6. 

dokonce zjistili, že řemeslo může být 

i zábavné. Každý žák pod vedením 

zkušeného lektora si vyrobil čtyři výrobky 

a seznámil se se šitím, stolařstvím, 

výrobou keramiky a základy 3D tisku. 

Zručnost a nadšení žáků při řemeslné 

práci lze vidět i na 

přiložených fotografiích. 
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MEZINÁRODNÍ ZKOUŠKY CAMBRIDGE - 2023 

Začátkem školního roku jsme dostali nabídku z naší školy 

v Bolaticích udělat si zkoušky Cambridge. Tuto možnost 

nemá každá škola, o to více si toho vážím, a proto jsem 

neváhala tento kurz a pozdější zkoušky absolvovat. A co to 

vlastně Cambridge je? Cambridge jsou mezinárodní jazykové certifikáty z angličtiny, které zaručují 

objektivní a odborné vyhodnocení úrovně angličtiny. 

Během školního roku se dochází jednou týdně na hodiny angličtiny pod vedením učitelů z naší 

základní školy. V květnu probíhají celosvětové zkoušky, které se dělí na tři části: Listening (poslech), 

Reading and Writing (čtení a psaní) a Speaking (ústní rozhovor s lektory z Cambridge). Výsledek 

zkoušek je nám znám do dvou měsíců. A k čemu vlastně Cambridge absolvovat? Tento kurz nám 

pomůže se zdokonalit v angličtině a závěrečný certifikát nám může být pomocný při přijetí na střední 

školy. 

Tento rok touto zkouškou prošlo dvacet žáků naší školy. Patnáct z nich to zvládlo na úroveň B1 

(úroveň státní maturity). 

Autorkou článku je Vendula Staňková, 8.A 

POBYT 5.A V OSOBLAZE 2023 

Dne 14. a 15. 6. 2023 jsme vyrazili na školní výlet do Osoblahy. Už samotná jízda malým vláčkem byla 

zážitkem. První den jsme se 

ubytovali v chatkách v kempu, 

seznámili se s prostředím v kempu, 

všemi aktivitami, které tam můžeme 

využít. A bylo jich dost.  Odpoledne 

jsme si prohlédli městečko 

a židovský hřbitov. Večer jsme si 

opekli párky a hlavně jsme si hráli 

a bavili se v kempu. Druhý den jsme 

začali výbornou snídani, kterou jsme 

si sami nachystali. Nabídku paní 

učitelky zdolat blízkou zříceninu 

hradu jsme odmítli, raději jsme si 
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hráli a řádili v přírodě. Stihli jsme však navštívit místní farmu. Ještě uklidit chatičky a už zase cesta 

malým vláčkem domů. Škoda. V kempu bychom pobyli i déle, protože se nám tam moc líbilo.  Byl to 

krásný školní výlet. 

TŘEŤÁCI V SKALKA FAMILY PARKU 

Ve čtvrtek 15. 6. vyrazily třetí 

třídy za zábavou do ostravského 

Skalka family parku. Už cesta 

autobusem byla pro děti velkým 

zážitkem, a to nejlepší nás teprve 

čekalo. Počasí vyšlo na jedničku, 

takže děti mohly vyzkoušet 

všechny atrakce. Nejdříve jsme si 

společně prohlédli zvířata 

v místním zooparku a pak už 

následovala volná zábava. Dětem 

se nejvíc líbilo na autodromu, 

horské dráze a v hop aréně. 

Ostatní atrakce stály taky za to! 

Všichni byli spokojeni, výlet se vydařil. 

ČTVRTÉ TŘÍDY V ARCHEOPARKU, RYBÍM DOMĚ A ŠIKMÉM KOSTELE 

Tento rok jsme jeli na velmi zajímavý výlet, který začal v Archeoparku v Chotěbuzi. Tam si pro nás 

připravili představení o různých pověstech, např. O Čechovi, O Krokovi a jeho dcerách nebo o Dívčí 

válce. Když představení skončilo, prošli jsme si areál s výstavou různých středověkých domů. Naše 

druhá část výletu se odehrávala v Rybím domě, kde jsme si prohlédli akvária s různorodými rybami. 

Výlet jsme ukončili v Kostele sv. 

Petra z Alkantary neboli 

v „Šikmém kostele“ v Karviné. 

Výlet jsme si velmi užili, moc se 

nám líbil. – Nela Gorgolová, 4.A 

V pátek 16. 6. 2023 jsme byli na 

školním výletě v Archeoparku 

Chotěbuz, v Rybím domě 

a v Šikmém kostele v Karviné. 

V Archeoparku nám hráli 

vystoupení O starých pověstech 

českých. Prohlídka Rybího domu 

byla zajímavá, bylo to super. Po 

prohlídce jsme mohli na hřiště, 

nebo do 7D kina. 7D kino bylo 

super. V Šikmém kostele jsme měli prohlídku. Paní průvodkyně nás provedla úplně všude, třeba jsme 

si mohli zkusit zazvonit na zvon. – Emma Báčová, 4.B 
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PRÁZDNINY JSOU ZA DVEŘMI ANEB CO SE DĚJE VE ŠKOLCE  

       

Již brzy se s dětmi ve školce 

rozloučíme – s některými jen na pár 

týdnů po dobu letních prázdnin, 

a s těmi, co po prázdninách nastoupí 

do 1. třídy, do té doby, než se nám 

přijdou pochlubit, jak jim to v té 

škole jde. Není ale důvod smutnit, 

vždyť je před námi léto, voda, 

sluníčko a čas odpočinku a zábavy. 

Ačkoli zábavy jsme si spolu s dětmi 

užili víc než dost. Třeba při plavání 

v Aquaparku v Kravařích nebo při 

návštěvě p. Šárky Blokeschové s 

pejsky a také v kině, kde jsme s dětmi slavili Den dětí. 

Spoustu zážitků si děti odnesly z výletů, na které jsme se vydali pěšky i autobusem – dováděli jsme na 

skákacím hradu v Hippo centru, řidičské dovednosti jsme trénovali na dopravním hřišti, hladili si koně 

na Albertovci, navštívili jsme rybník i školku v Dolním Benešově, řádili jsme v dětském Světě techniky 

a piknikovali na Borové. 

S maminkami jsme oslavili ve školce jejich svátek a nezapomněli jsme ani na tatínky, kterým jsme 

vyráběli dárečky. Prozkoumávali jsme blízká místa v okolí Bolatic i ta vzdálená na fotkách a obrázcích. 

Poznávali jsme pravěké dinosaury a brouzdali na moři jako piráti a námořníci. Mnohé třídy se 

zahalovaly do barev a některé se měnily třeba na indiánská území. 

Minulý týden jsme se rozloučili s letošním školním rokem v havajském stylu na zahradách naší školky. 

Děti plnily úkoly s nebojácnou Vaianou, za které si dostávaly květinky na svůj náramek. Komu se 

povedlo splnit všech šest úkolů, mohl si vyzvednout odměnu a dát si na dece ve stínu stromů něco 

dobrého na zub. 

Přejeme všem dětem i rodičům pohodové letní prázdniny plné sluníčka, odpočinku a zážitků! 
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OLYMPIJSKÝ BĚH 2023 

Ve středu 21. 6. 2022 nám začalo léto a také se všichni naši žáci zapojili do oslav olympijského dne. 

V rámci tohoto dne byly organizovány třídní běhy. Tentokráte ale nešlo pouze o určení nejrychlejšího 

závodníka, ale především o radost z pohybu. 

Vítězem se stal každý žák (nebo učitel), který připravenou trať uběhl. Každý účastník také obdržel 

medaili, diplom a sladkou odměnu.  Trasa měřila 550 m a všichni žáci ji bez větších obtíží zdolali. 

 

DRUHÉ TŘÍDY V HRADCI NAD MORAVICÍ 

“V dračí sluji bydlí drak Filemón s hodnou čarodějnicí Xsíxsárou a čertíkem Damiánem. Svými kouzly 

pomohou Aničce a princi Janovi k jejich štěstí. Ale ani ta největší kouzla by nic nezmohla bez dobrého 

srdce a síly pravé lidské lásky.” 

I letos jsme si závěr školního roku zpestřili školním výletem a propojili jsme zážitky s poznáním. Vše 

dokreslovalo nádherné prostředí městečka Hradec nad Moravicí. 

Exkurze zámku byla obohacena o pohádkový příběh O čarodějnici Xsíxsáře. Pohádka se nehrála 

klasicky na podiu, ale děti procházely zámkem a příběh se odehrával v jednotlivých komnatách, 

sklepeních či dračích slujích. 
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„PSÍ NÁVŠTĚVA“ 2023 

Ve středu 28.6. přijela paní Táňa Štefková, aby nám ukázala, jak se cvičí psi. Ukázala nám, jak mají 

poslouchat a pracovat. Byli velice šikovní. Ze všech německých ovčáků se mi ale nejvíc líbil mazlík 

Timm, protože byl hodně huňatý a roztomilý. Paní Táňa byla moc hodná a ukázka poslušnosti psů se 

líbila všem přítomným. – Karolína Bortlíková 5B 

 

Zapojení do olympiád a soutěží včetně výsledků a fotografií naleznete vždy aktuálně na 

www.zsbolatice.cz. 

  

http://www.zsbolatice.cz/
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8. Zpráva výchovného poradce za školní rok 2022/2023  

Od září roku 2022 jsem ve funkci výchovného poradce vystřídala Mgr. Alenu Návratovou, která mi 

vždy byla skvělou učitelkou, kolegyní, průvodkyní a rádkyní. Tímto jí chci poděkovat za vše, co pro 

mě, pro školu a pro naše žáky udělala, za všechny její rady, pomoc, obětavost, profesionalitu a lidský 

přístup. Zejména díky její pomoci jsem do role výchovného poradce vstoupila z méně obavami 

a otázkami, než kdybych neměla tak zkušenou a ochotnou kolegyni, která mě do této práce zasvětila. 

Oblast výchovného poradenství se i letos zaměřovala především na zajištění péče o žáky se 

specifickými poruchami učení, specifickými poruchami chování, na žáky s tělesným postižením, 

profesní orientaci žáků a v poslední době zvláště na řešení výchovných a výukových problémů, 

kterých rok co rok přibývá. Poprvé jsme tak v letošním školním roce uspořádali ve spolupráci se 

zákonnými zástupci výchovnou komisi, na které se sešli odborníci různých oborů, aby pomohli najít 

řešení pro žáka s výchovnými problémy. Přibylo i velké množství žáků s psychickými problémy a žáků 

vykazujících znaky sebepoškozování. 

Ke konci školního roku 2022/2023 bylo celkově v ZŠ a MŠ evidováno 88 žáků se speciálními 

vzdělávacími potřebami. V průběhu školního roku dle výsledků interní diagnostiky podáváme návrhy 

s žádostí o vyšetření žáků ve školských poradenských zařízeních. Běhen letošního školního roku bylo 

těchto žádostí podáno 43, včetně žádostí o kontrolní vyšetření. Byli to žáci, u kterých se projevily 

specifické výukové potíže či poruchy chování. Na nápravě vývojových a specifických poruch učení 

a poruch chování se podílejí kromě pedagogů i osm asistentů pedagoga a speciální pedagožka. Na 

základě doporučení poradenských zařízení byla těmto žákům poskytována podpůrná opatření nejen 

ve výuce, ale i formou pedagogické intervence nebo hodin speciálně pedagogické péče.  

Další oblastí výchovného poradenství je profesní orientace vycházejících žáků. Tomuto tématu se žáci 

věnují v 8. a 9. ročníku v předmětu pracovní činnosti – svět práce. Začátkem února proběhla 

informační schůzka pro zákonné zástupce vycházejících žáků. Žákům a zákonným zástupcům byly 

formou konzultací poskytnuty veškeré informace o oborech a možnostech středoškolského studia. 

Z důvodu neefektivity jsme se od příštího roku rozhodli zrušit veškeré prezentace středních škol na 

půdě naší školy a zůstaneme u modelu, kdy žáci především devátých tříd sami individuálně navštíví 

dny otevřených dveří na zvolených středních školách. Žáci mají k dispozici Atlasy školství, na 

nástěnkách dostávají informace o dnech otevřených dveří prostřednictvím letáčků a v hodinách 

„výběru povolání“ navštěvují stránky online i prezenčních veletrhů středních a odborných škol.  

Povinnou školní docházku v tomto školním roce splnilo 55 žáků. Tři žákyně 5. ročníku a tři žákyně 

7. ročníku přestoupily po úspěšném vykonání přijímacích zkoušek na víceletá gymnázia. 

Umístění vycházejících žáků je následující:      

gymnázia 9 žáků 

střední odborné školy 30 žáků 

čtyřleté maturitní obory, vč. uměleckých škol 1 žák 

tříleté učební obory 14 žáků 

praktické školy 1 žák 
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Na vzdělání a výchově žáků se podílejí všichni pedagogických pracovníci, nezastupitelnou úlohu však 

neustále zastávají zákonní zástupci žáků.  

„Dítě je kniha, ze které máme číst a do které máme psát.“ 

Mgr. et Mgr. Lenka Lasáková, výchovná poradkyně 

9. Prevence rizikového chování 

Jednou z hlavních priorit naší školy je snaha vytvořit bezpečné a příjemné prostředí, ve kterém se žáci 

budou cítit dobře, budou se moci soustředit na vlastní vzdělávání a vytvářet zdravé sociální vazby se 

spolužáky.  

Ve škole je zřízeno Školní poradenské pracoviště ve složení: výchovný poradce, školní metodik 

prevence, speciální pedagog. Jeho členové poskytují v rámci svých kompetencí metodickou pomoc 

pedagogům a nabízejí konzultace žákům a jejich zákonným zástupcům. Spolupracují s třídními učiteli, 

ostatními pedagogy a podle potřeby i s odborníky při prevenci a výskytu rizikového chování. Velmi 

dobrá vzájemná komunikace přispívá k včasnému odhalování problémů a k jejich řešení. 

Pedagogové mají k dispozici dokumenty a metodické materiály s tematikou prevence. Škola je 

odběratelem časopisů Prevence a Třídní učitel. Ve škole se nachází nástěnka, kde jsou uveřejněny 

kontakty na krizové linky a odborníky a další informační materiály. Učitelé se účastní vzdělávacích 

akcí zaměřených na oblast rizikového chování a jeho prevenci. Většina pedagogického sboru 

absolvovala např. prakticky zaměřené školení první pomoci, které bylo velmi přínosné vzhledem 

rostoucímu počtu úrazů dětí. Pro sborovnu se uskutečnil také seminář „Účinné intervence při práci 

s ADHD a poruchami chování“ vedený PhDr. N. Gavendovou. 

V oblasti řešení a prevence rizikového chování spolupracuje škola s řadou organizací, jsou to 

zejména: PPP Opava, SVP Ostrava, OSPOD Kravaře, Policie ČR, Městská policie Kravaře, obec Bolatice 

a externí spolky a organizace. 

Specifická prevence rizikového chování byla realizována především ve výuce jednotlivých předmětů 

dle tematických plánů zpracovaných na základě ŠVP. Žáci šestého ročníku vyjeli v září na třídenní 

adaptační kurz, kde byly realizovány aktivity zaměřené na stmelení třídních kolektivů, zlepšení vztahů 

mezi třídami a seznámení se s novými třídními učiteli. Besed věnovaných prevenci domácího násilí 

„Dětství bez násilí“ se zúčastnili žáci 7. a 8. ročníku. Pro žáky je připravili v rámci projektu Světová 

škola studenti Obchodní akademie v Ostravě. Interaktivní program Státního zdravotního ústavu 

„Duševní zdraví“ absolvovali žáci devátých ročníků. Jeho cílem byla prevence duševních onemocnění 

a psychických problémů. Přínosnou v oblasti prevence xenofobie, rasismu a antisemitismu byla 

návštěva bývalého koncentračního tábora Auschwitz a Birkenau v Polsku žáky devátého ročníku. 

Třídní učitelé uskutečnili se svými třídami řadu akcí mimo vyučování, jejichž cílem bylo zlepšovat 

klima třídy. Výchovná poradkyně ve spolupráci s třídními učiteli mapovala vztahy v třídních 

kolektivech. Byla použita také forma dotazníkového šetření a sledován byl rovněž výskyt případů 

vyloučení jedinců z kolektivu. V případě obtíží pracovali se třídami třídní učitelé a ke spolupráci byli 

u závažnějších problémů přizváni odborníci. Ve třech třídách s narušenými vztahy a častými konflikty 

proběhl intervenční program vedený metodikem prevence z PPP Opava Mgr. L. Šimečkovou. 
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Preventivní program neziskové organizace Eurotopia.cz, o.p.s. zaměřený na komunikaci a klima třídy 

se uskutečnil ve dvou třídách. 

Během školního roku proběhla také řada aktivit, které napomáhají výchově ke zdravému životnímu 

stylu a k ochraně zdraví a bezpečí dětí. Žáci 2. a 6. ročníku se zapojili do projektu HZS Hasík. Proběhly 

již tradiční akce: projekt Den zdraví, projekt Ovoce a mléko do škol, Sportovní den pro celou rodinu 

spojený se Dnem otevřených dveří, výuka plavání, lyžařský kurz, Týden mobility, Dětský den. Značná 

pozornost byla věnována také dopravní výchově, která je vyučována ve 4. ročníku. V areálu školy je 

k dispozici mobilní dopravní hřiště. Zapojení do charitativních akcí např. Učíme se pomáhat 

a Květinový den pomáhá rozvíjet sociální cítění dětí. 

Také v tomto školním roce fungovala dohoda o nepoužívání vlastních mobilů během přestávek, která 

se osvědčila a přispěla mimo jiné ke kvalitnějšímu trávení času se spolužáky. Možnost odreagovat se 

umožňují také herní prvky, stolní fotbálky, sedací koutky na chodbách či pobyt venku v krásně 

upraveném školním areálu. Nově vybudovaná oddělení školní družiny umožnila dětem trávit čas po 

vyučování mimo školní třídu. Škola ve spolupráci s dalšími subjekty nabízí také nadstandardní 

nabídku volnočasových aktivit pro žáky. 

Nejčastěji řešenými projevy rizikového chování ve školním roce 2022/2023 byly vztahové problémy 

uvnitř třídních kolektivů, agresivní chování, vulgární vyjadřování, slovní napadání a poškozování 

cizího majetku.  Řešeny byly 2 případy šikany v počátečním stadiu. Vyskytly se také případy 

nevhodného sexuálního chování a krádež, která byla řešena ve spolupráci s Policií ČR. Především 

problémy v rodinném prostředí, ale také např. ve vztazích s vrstevníky či se zvládáním zátěže 

způsobují úzkostné chování dětí, s jehož projevy se stále častěji setkáváme. U několika dětí bylo 

zjištěno sebepoškozování. Všechny uvedené případy jsme řešili vždy se zákonnými zástupci žáků a dle 

závažnosti také s příslušnými odborníky. 

V tomto školním roce nebyl nikdo hodnocen sníženým stupněm z chování. 

Mgr. Lenka Jordánová, metodik prevence 

10. Další vzdělávání pedagogických pracovníků 

Můžeme rozdělit do pěti základních rovin: 

1. Průběžné vzdělávání 

Tvoří obsah vzdělávání směřujícího k prohlubování kvalifikace zaměstnance ve smyslu § 24, odst. 

1 zákona č. 563/2004 Sb. Průběžné vzdělávání je realizováno vzdělávacími aktivitami vedoucími 

k udržování, obnovování, upevnění a doplnění kvalifikace pedagogického pracovníka. Hlavní formou 

průběžného vzdělávání je účast pedagogického pracovníka na kurzech a seminářích. Možné jsou 

i další formy průběžného vzdělávání. Obsahem průběžného vzdělávání jsou zejména nové poznatky 

z pedagogických a psychologických disciplín, nové poznatky z oborů souvisejících s vyučovanými 

předměty, prevence sociálně patologických jevů, bezpečnosti a ochrany zdraví při práci, jazykové 

vzdělávání, práce s ICT. 
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2. Vzdělávání vedoucí ke zvýšení kvalifikace 

Mezi vzdělávací aktivity, jimiž si pedagogický pracovník zvyšuje odbornou kvalifikaci, patří také 

studium vedoucí k získání a rozšíření kvalifikace. Škola bude podporovat následující formy a druhy 

dalšího vzdělávání vedoucího ke zvýšení kvalifikace. 

3. Studium v oblasti pedagogických věd 

V rámci tohoto vzdělávání je stanovena potřeba školy dosáhnout plné odborné kvalifikace u učitelů, 

kteří vyučují ve třídě pro žáky se speciálními vzdělávacími potřebami. V uvedených případech bude 

škola podporovat studium v bakalářských a magisterských studijních programech vedoucích 

k dosažení plné kvalifikace podle zákona č. 563/2004. 

4. Studium k výkonu specializovaných činností 

V rámci tohoto vzdělávání je stanovena potřeba školy dosáhnout dalších kvalifikačních předpokladů 

u následujících pedagogických pozic: 

 koordinace v oblasti informačních a komunikačních technologií; 

 tvorba a následná koordinace školních vzdělávacích programů a vzdělávacích programů ZŠ 

speciální a Praktické školy dvouleté a jednoleté; 

 prevence sociálně patologických jevů; 

 specializovaná činnost v oblasti environmentální výchovy. 

Všechny tyto pozice vykonávají pedagogové, kteří toto studium již splnili. 

5. Další vzdělávání pedagogických pracovníků 

Pedagogičtí pracovníci mají po dobu výkonu své pedagogické činnosti povinnost dalšího vzdělávání, 

kterým si obnovují, upevňují a doplňují kvalifikaci. 

Pedagogičtí pracovníci se mohou účastnit dalšího vzdělávání, kterým si zvyšují kvalifikaci. Zvýšením 

kvalifikace se podle zvláštního právního předpisu 9) rozumí též její získání nebo rozšíření. 

Ředitel školy organizuje další vzdělávání pedagogických pracovníků podle plánu dalšího vzdělávání, 

který stanoví po předchozím projednání s příslušným odborovým orgánem. Při stanovení plánu 

dalšího vzdělávání je nutno přihlížet ke studijním zájmům pedagogického pracovníka, potřebám 

a rozpočtu školy. 

Ředitel školy vytváří předpoklady pro stálý profesní růst všech zaměstnanců. Jasnou strukturací 

zájmů o určité oblasti života školy dosáhneme efektivního využívání finančních prostředků. Při 

vysílání na semináře a školení bere v úvahu aktuální personální situaci a přizpůsobuje rozsah 

vzdělávacích aktivit každého pracovníka potřebám školy jako celku. 

Vedení školy při individuálním i jiném vzdělávání podporuje zejména takové formy, které nebudou 

vyžadovat neúčast pedagogů ve škole v době jejich přímé vyučovací činnosti. 

Další školení probíhají pravidelně dle aprobací jednotlivých kantorů. Jedná se především o projektové 

vyučování a metody práce se žáky zaměřené na rozvoj klíčových kompetencí. Dále se pedagogičtí 

pracovníci zúčastnili především akcí pořádaných střediskem pro vzdělávání učitelů – KVIC. Tyto 

vzdělávací akce směřovaly k získávání nových poznatků v daných odborných předmětech.  
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11. Aktivity školy a prezentace školy na veřejnosti 

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ  A VELKÝ SPORTOVNÍ DEN PRO CELOU RODINU 

V sobotu 11. 9. se uskutečnil v areálu naší školy šestý ročník Velkého sportovního dne, který se koná 

k výročí otevření sportovního areálu naší školy. V letošním roce nám parádně vyšlo počasí a mohli 

jsme uskutečnit venkovní pětiboj. Do všech disciplín se pustilo více než 100 závodníků z řad žáků 

i rodičů. 

Velice nás těší, že jsme měli možnost ve škole přivítat děti společně s jejich rodiči, některé dokonce 

v roli dočasných soupeřů. Všichni obdrželi pamětní diplom s hodnotou výkonu, ti nejlepší pak 

medaile cenných kovů.  

Všem soutěžícím děkujeme za účast, výborné sportovní výkony a dobrou 

náladu. Pro ty, kteří nebyli spokojeni se svým výkonem, to snad bude 

motivace pro trénink na příští ročník.  

Poděkování patří i všem organizátorům, kteří přispěli k hladkému průběhu 

sportovního dne. Sportu zdar! 

Po naskenování QR kódu můžete zhlédnout videoreportáž od TV Hlučínsko 

z této akce.  
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ŠKOLNÍ PLES a MAŠKARNÍ PLES 

V neděli 22. února se konal v místním kulturním sále tradiční 

maškarní ples. Parket se při reji masek hemžil různými 

princeznami, tlapkovými patrolami, rytíři a spoustou 

pohádkových bytostí. Děti přivítal klaun Hopsalín a se svým 

bohatým programem se postaral o úžasnou zábavu. Děti si 

mohly zatančit na jejich oblíbené písničky, zasoutěžit 

a předvést své nápadité masky. Po divokém řádění se 

s napětím a velkým očekávaním mohly účastnit losování 

o bohatou tombolu. V závěru programu všechny masky 

obdařil klaun Hopsalín balónkovými výtvory. Děti si tak domů 

mohly odnést nejen úsměv na tváři, ale   také malou 

upomínku na úžasnou akci, která se nám za pomoci rodičů 

a sponzorů úspěšně vydařila.  

VYSTOUPENÍ ŽÁKŮ 5.A TŘÍDY NA OSLAVĚ DNE MATEK V KULTURNÍM DOMĚ 

Druhou neděli v květnu slaví maminky svůj svátek. V kulturním domě v Bolaticích se každý rok koná 

oslava k tomuto významnému dni. Žáci 5.A třídy si připravili vystoupení, které předvedli všem 

zúčastněným maminkám, babičkám...A že žáci předvedli skvělý výkon a vystoupení se moc líbilo, 

poznali všichni zpěváci, herci, tanečnice podle bouřlivého potlesku, který na závěr obdrželi. 
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ROZLOUČENÍ S VYCHÁZEJÍCÍMI ŽÁKY 

Videoreportáž od TV Hlučínsko z letošního rozloučení s deváťáky můžete zhlédnout 

po naskenování QR kódu.  

SPOLUPRÁCE S JINÝMI ORGANIZACEMI 

Škola spolupracuje i s ostatními složkami, které zajišťují pro žáky řadu zajímavých aktivit.  

Jedná se hlavně o spolupráci s Místní knihovnou Bolatice – pasování na čtenáře, knihovnické lekce na 

různá témata a programy vhodně doplňující zejména hodiny českého jazyka a literatury. 

Mládežnická organizace KONDOR. Činnost jednotlivých oddílů je zaměřena převážně na turistiku 

a táboření.  

S FK Bolatice spolupracujeme v oblasti sportu, organizace turnajů a pronájmu sportovišť. 

SDH Bolatice a SDH Borová jsou dalšími partnery při zajišťování vhodné náplně pro volný čas dětí. 

Pořádají pro ně různé akce a soutěže, několik žáků je rovněž stálými členy žákovských družstev. 

Velmi přínosná je také spolupráce se Sdružením obcí Hlučínska a společné zapojení do aktivit 

v regionálním měřítku. 
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12. Výsledky inspekční činnosti provedené Českou školní inspekcí 

V tomto školním roce nebyla ČŠI provedena žádná inspekční činnosti na naší škole. 

13. Základní údaje o hospodaření školy  

Schválená Zpráva o hospodaření za kalendářní rok 2022 je dostupná v kanceláři školy a na Obecním 

úřadě Bolatice. 

Závěr  

Na závěr patří to nejdůležitější, proto bych rád poděkoval všem rodičům našich žáků, za spolupráci 

během celého školního roku. Vedení obce Bolatice děkuji za podporu a všem svým spolupracovníkům 

za to, že ze školy stále vytvářejí místo, kde mají děti jak v předškolním, tak školním vzdělávání ideální 

podmínky a prostředí pro získávání základních hodnot do budoucího života. Díky aktivnímu 

a vstřícnému přístupu všech těchto lidí, jejich ochotě do školy investovat svůj čas a také díky 

osobnímu a lidskému přístupu zaměstnanců patří naše škola k tomu, na co můžeme být právem 

hrdí. 

V uplynulém školním roce byli naši žáci opět úspěšní při přijímacím řízení i v řadě soutěží a olympiád 

a také ve srovnávacích testech. Škola je pravidelným pořadatelem okresních kol soutěží a díky 

skvělému sportovnímu zázemí organizuje mnoho zajímavých aktivit. Věříme, že budeme i nadále 

úspěšní v integraci žáků s vývojovými poruchami učení a chování a budeme vhodnými aktivitami 

a individuálním přístupem rozvíjet nadané žáky. 

Jak je patrné z této výroční zprávy, naprosto nadstandardní je i zapojení školy do projektů, které tvoří 

nezanedbatelný přínos nejen po stránce finanční a materiální, ale i po stránce životních zkušeností, 

komunikačních a jazykových schopností jak žáků, tak pedagogů. Zaměřujeme se na nové trendy ve 

výuce, jako jsou tematické dny, projektové vyučování, výměnné pobyty žáků, kurzy apod. Chceme 

nadále kvalitní prevencí předcházet společensky negativním jevům, organizovat mnoho různých 

kroužků. Vzhledem k plné aprobovanosti pedagogických pracovníků i k ideálním materiálním 

podmínkám věříme, že se nám cíle a priority daří plnit.  

Moc bych si přál, abychom ve škole dokázali vytvořit jeden tým žáků, rodičů a učitelů. Tým, který 

komunikuje, spolupracuje, dokáže se povzbudit, dokáže překonávat překážky a konstruktivně řešit 

problémy.    

 David Neuvald, ředitel  
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Zpracování zprávy   srpen 2023 

Projednáno pedagogickou radou 29. 8. 2023 

Předložení Školské radě   22. 9. 2023 

 

 

 

Schváleno Školskou radou dne ......................................... 

 

 

 

        

 

.....................................................................    ........................................................    

MUDr. Silvie Horváthová, předsedkyně ŠR     Mgr. David Neuvald, ředitel školy 
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Přílohy: 

1) Školní družina  

2) Mateřská škola 

 

Příloha č. 1 Zpráva o činnosti školní družiny ve školním roce 2022/2023 

Školní družina (dále jen ŠD) byla po celý školní rok 2022/2023 součástí školního vzdělávání.  

Obsah činností vycházel ze Školního vzdělávacího plánu školní družiny, který je součástí vzdělávacího 
programu naší školy „Šance pro všechny“.  

K 1. 9. 2021 bylo zapsáno ve školní družině 125 dětí z 1.–4. ročníku, které byly rozděleny do 
5 oddělení: 

1. oddělení: vychovatelka Dominika Holubářová, celoroční projekt „Začít spolu“; 

2. oddělení: vychovatelka Bc. Jana Stuchlíková, celoroční projekt „Začít spolu“; 

3. oddělení: vychovatelka Petra Hendrychová, celoroční projekt „Vyplouváme“; 

4. oddělení: vychovatelka Veronika Rinková, celoroční projekt „Vyplouváme“; 

5. oddělení: vychovatelka Marie Ballarinová, celoroční projekt „Kluci a holky z jedné družiny“; 

Provoz ranní družiny: 6:45–7: 40, odpolední provoz ukončen v 16:00.  

Cílem ŠD je vytvořit dětem prostor a atmosféru vhodnou pro odpočinek po vyučování, naučit je 
smysluplně a aktivně trávit svůj volný čas, komunikovat a spolupracovat s ostatními lidmi okolo nás.  

Všechna oddělení se řídila měsíčními a dílčími týdenními plány, které tematicky zapadají do koloběhu 
celého roku, ročních období, tradic, svátků. Tato témata se pak odrážela v ostatních aktivitách tak, 
aby si děti osvojily nové poznatky, dovednosti. Vybavení školních družin výtvarným materiálem nám 
umožňovalo děti seznamovat s novými výtvarnými technikami. Jednou z našich priorit je také rozvoj 
pohybových dovedností. Procházky po okolí školy a naší obce, pohybové, míčové, sportovní hry, ke 
kterým využíváme školní hřiště, lanové centrum, tělocvičnu, patří ke každodenní náplni.  

Nedílnou součástí nejen ŠD je také komunikace, proto do našeho programu zařazujeme například 
komunitní kruhy, které dětem pomáhají naučit se naslouchat druhým a vyjádřit své myšlenky. Při 
společné četbě jsme rozvíjeli čtenářskou gramotnost, zpětnou vazbu. V rámci každého oddělení měly 
děti k dispozici výběr z nejrůznějších stavebnic, společenských her, knih, časopisů, které mohly volně 
využívat. 

V prvním a druhém oddělení se děti měly možnost seznámit s postavami z večerníčků, které je 
provázely po celý rok, každý měsíc byl věnován jiné večerníčkové postavě. Náplň třetího oddělení 
byla cesta za pokladem – celoroční projekt, ve kterém děti putovaly papírovou lodí na různé ostrovy. 
Během plavby získávaly nové poznatky, zkušenosti, zážitky. Razítka, která po cestě sbíraly, pak 
proměňovaly v body a body za indicie k pokladu. Čtvrté oddělení se vydalo na plavbu pirátskou lodí. 

V jednotlivých odděleních pak proběhly individuálně tyto akce a projektové dny: 

 výroba dárků pro prvňáčky – děti z 3., 4., 5., oddělení vyrobily prvňáčkům dárky na uvítanou; 

 tvoření v rámci celosvětového projektu „Na pomoc misiím“; 

 Listohraní – podzimní projektové dny, kdy si děti mohly vyzkoušet, co všechno lze vyrobit 
a vytvořit z listí a k čemu listí vlastně je; 

 Vánoční den v ŠD – vánoční nadílka, zpívání koled, děti se seznamovaly s českými 
i zahraničními tradicemi, vyráběly vánoční ozdoby, dárky pro své blízké; 
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 Zimní olympijské hry – netradiční olympiáda; 

 kreslení obrázků pro výstavu do knihovny Bolatice – děti malovaly své oblíbené literární 
hrdiny; 

 Velikonoční týden – význam Velikonoc pro nás a ve světě; 

 Týden pro včelku – týdenní projekt, děti se dozvěděly o důležitosti včel a jejich životě; 

 Dětský den – den plný soutěží pro děti; 

 Marcipánový den – děti si vyzkoušely práci s marcipánem; 

 Týden pro vodu – koloběh vody v přírodě, skupenství vody, pokusy s vodou; 

 návštěva Místní knihovny Bolatice; 

 Pohádkový týden – seznámení s klasickými i moderními pohádkami netradičně; 

 Týden pro maminku, Týden pro tatínka – oslavy Dne matek, Dne otců;  

 turnaj ve hře Dobble – nejlepší hráči z každého oddělení se utkali v závěrečném turnaji. 
 

V rámci těchto akcí se děti mj. zdokonalovaly v sociálních dovednostech, učily se spolupracovat 
s ostatními. Rozvíjely se jejich znalosti, schopnost samostatně se rozhodovat, vytvářel se jejich kladný 
vztah k sobě navzájem, k přírodě, umění, tradicím.  

 

Účast na dalších akcích: 

 Hry bez hranic – soutěž pro školní družiny, organizovaná CVČ Kravaře, proběhla v Kravařích; 

 Olympiáda – soutěž pro školní družiny, organizovaná CVČ Kravaře, proběhla v Chuchelné; 
 

Zapsaly vychovatelky ŠD 
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Příloha č.2 Mateřská škola 

Údaje o zaměstnancích 

V mateřské škole pracovalo v letošním školním roce 13 pedagogických pracovnic, z toho jedna na 

zkrácený úvazek. Na pozici asistenta pedagoga a částečně školního asistenta pracovala Žaneta 

Harasimová. O úklid a výdej stravy se staralo šest správních zaměstnankyň. 

 

1. třída Medvídci Jana Herudková 

2. třída Koťátka Eva Paverová 

 Kateřina Plevová 

3. třída Štěňátka Lucie Baránková 

 Kateřina Rábová 

4. třída Kuřátka Bc. et Bc. Nikola Návratová 

 Lucie Bršlicová 

5. třída Žabičky Věra Návratová 

 Marcela Halfarová 

6. třída Berušky Markéta Gvoždíková 

 Bc. Zuzana Klöslová 

7. třída Sovičky Iveta Komárková 

 Bc. Šárka Opoloná 

 

Ve funkci vedoucí učitelky působila, jako již v dřívějších letech, Věra Návratová.  K dalšímu vzdělávání 

využívaly učitelky akce pořádané Krajským vzdělávacím centrem a MAS Hlučínsko. 

Výchovně vzdělávací program 

Mateřská škola pracuje podle školního vzdělávacího programu (ŠVP) s názvem „Ty se mnou, já 

s tebou, my všichni společně“. V letošním školním roce jsme ŠVP výrazně aktualizovali, revidovali 

a doplnili o nové aktivity a nápady. Našim cílem je podporovat tělesný rozvoj a zdraví dětí, jejich 

osobní spokojenost a pohodu, poskytovat dětem možnost poznávat lidské hodnoty, vnímat a působit 

na svět okolo sebe, rozvíjet schopnost přemýšlet a rozhodovat se. K naplňování těchto cílů využíváme 

takové metody a formy práce, které jsou založeny na přímých zážitcích dětí, podporují dětskou 

zvědavost a potřebu objevovat, získávat zkušenosti a které podněcují radost z učení. 

Každá třída má zpracovaný svůj třídní vzdělávací program (TVP), který vychází ze ŠVP a je uzpůsoben 

dané věkové skupině. 

TVP jsou otevřené dokumenty, které se mohou průběžně upravovat, doplňovat a přizpůsobovat 

možnostem i aktuálnímu zájmu dětí. 

Pro děti se speciálními vzdělávacími potřebami jsou vypracovány individuálně vzdělávací plány. 

Roční plán MŠ 

V souladu s analýzou loňského školního roku, kdy se nám nepodařilo mnoho aktivit uskutečnit 

(vzhledem k přetrvávající epidemické situaci) jsme ponechali stávající cíle a nově jsme se zaměřili na 

zkvalitnění spolupráce s rodiči. 
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1. Rozvoj pohybových aktivit a sportovních dovedností, rozvíjení přirozeného pohybu dětí – 

našim cílem bylo k pohybovým aktivitám více využívat nejen třídu, tělocvičnu, lanové centrum či 

hřiště, ale také okolní přírodu a vtáhnout do těchto aktivit také rodiče či další členy rodiny. 

Pohybové aktivity v rámci tříd probíhají během celého dne formou ranních rozcviček, 

pohybových her, pobytu venku, výletů do okolí, závodů a soutěží. Mnohem více jsme se letos 

zaměřili na správné držení a posílení těla, zvýšení odolnosti a zdatnosti organismu, k čemuž jsme 

hojně využívali prvky jógy a pilates. 

Starší děti měly možnost zúčastnit se lyžařského a plaveckého kurzu a rozšiřovat si tak své 

pohybové dovednosti o nové aktivity. 

V rámci tříd připravily paní učitelky pro děti a jejich rodiče společné sportovní výlety 

a ve spolupráci se ZŠ proběhl další ročník orientačního běhu, ve kterém si zaběhaly nejen děti, ale 

také jejich rodinní příslušníci. 

Aktivně jsme celý rok pracovali s projektem České obce sokolské s názvem „Svět nekončí za 

vrátky – cvičíme se zvířátky“, který se zaměřuje na zdokonalení přirozených pohybových 

dovedností. 

2. Environmentální výchova – cílem naší práce bylo motivovat a vést děti k vytváření pozitivních 

postojů k životnímu prostředí, zakořenění myšlenek na ochranu přírody a v neposlední řadě také 

přímý kontakt se samotnou přírodou. Naší snahou je rovněž podpořit děti v aktivitách spojených 

s objevováním a poznáváním přírody prostřednictvím všech našich smyslů. 

Děti měly možnost během celého roku pozorovat měnící se přírodu (okolní lesíky, louky, 

zahrady), domácí i volně žijící zvířata, pracovaly s různými přírodninami, které si samy nasbíraly, 

zapojily se do údržby zahrady, pozorovaly život v našem zahradním rybníčku. 

Využívali jsme nabídky Střediska volného času v Opavě, kteří k nám přijížděli se zajímavými 

besedami nejen o přírodě a její ochraně. Dozvěděli jsme se mnoho užitečných informací 

o zvířátkách, které jsme si mohli pochovat a osahat a získat tak prostřednictvím přímého zážitku 

zkušenosti, ke kterým bychom se třeba jinak nedostali. 

Krásnou besedu si pro nás připravil zkušený myslivec, pan Matelský, v areálu Křeménky. Navštívili 

jsme kompostárnu, povídali si s včelaři a navštívili jsme některá místní hospodářství. 

Snažili jsme se využít k besedám rodiče či prarodiče dětí, což se nám letos opravdu dařilo. 

3. Rozvoj a zkvalitnění spolupráce se zákonnými zástupci dětí – cílem této nově zařazené oblasti 

bylo více zapojit rodiče do chodu mateřské školy a dění ve třídách, umožnit jim projevit své 

nápady a iniciativu, ale také kritiku. Naší snahou bylo využít tato setkání ke zkvalitnění vzájemné 

komunikace a zapojit je do spolurozhodování o dalším dění v MŠ. 

Během školního roku proběhlo několik akcí, které byly společné pro celou mateřskou školu (Cesta 

za pohádkou, Drakiáda, Maškarní ples …), kterých se rodiče hojně účastnili a ochotně nám 

pomáhali s organizací a přípravou těchto akcí. Více příležitosti k vzájemné komunikaci bylo na 

akcích konaných v rámci tříd (besídky, informační schůzky, tematické dny, besedy), kdy si rodiče 

mohli s učitelkami více popovídat, informovat se o pokrocích svého dítěte, případně vyřešit 

nějaký problém. Vzájemná komunikace je pro nás velice důležitá, jelikož rodiče jsou významnými 

partnery mateřské školy. 
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V předškolních třídách je komunikace s rodiči častější a intenzivnější, zvláště v souvislosti 

s blížícím se zápisem do ZŠ. 

Zřetelně se nám osvědčilo týdenní posílání emailů, ve kterých jsme rodiče informovali o tom, co 

děláme, chystáme a připravujeme, což rodiče vítali. 

Na závěr školního roku se zákonní zástupci dětí měli možnost zapojit do anonymní ankety 

a vyjádřit tak svůj postoj, přání, nápady i návrhy nejen na chod naší mateřské školy. 

V letošním školním roce navštěvovalo MŠ 166 dětí (141 v Bolaticích a 25 v Borové), 7 dětí bylo na 

doporučení SPC v Opavě vedeno jako děti se speciálními vzdělávacími potřebami. Do ZŠ odešlo 

47 dětí a 23 dětí má odloženou školní docházku. 

Organizace školního roku 

Letošní školní rok probíhal v běžném režimu, bez omezení. Během roku jsme měli dvě paní učitelky 

a jednu správní zaměstnankyni na dlouhodobé pracovní neschopnosti, provoz jsme řešili zástupem. 

Projekty 

Také v letošním školním roce jsme pokračovali v projektech, které se nám osvědčily a které děti velmi 

baví. 

1. Se sokolem do života, aneb Svět nekončí za vrátky – cvičíme se zvířátky.  

Letos jsme ukončili již šestý ročník tohoto zajímavého projektu, který vznikl v roce 2015. Aktivně 

se do něj zapojilo šest tříd, děti průběžně plnily úkoly z metodiky, která je přizpůsobená dané 

věkové skupině a podporuje RVP PV. Obsahem projektu je procvičování a zdokonalování 

přirozených pohybových činností, jako jsou chůze, běh, lezení apod. Při všech aktivitách provází 

děti postavičky zvířátek. 

K pohybu jsme využívali nejen třídy, ale také zahradu, hřiště, lanové centrum a tělocvičnu. 

Mnoho úkolů jsme plnili při vycházkách do okolní přírody. Zaslouženou odměnou pro všechny, 

kteří pilně „cvičili“, byly medaile a drobné dárečky. 

2. Celé Česko čte dětem. 

Zapojení v tomto projektu je pro nás nedílnou součástí každodenního programu, jelikož je 

důležité děti seznamovat s četbou již od nejútlejšího věku. Knihy rozvíjejí nejen pozornost 

a paměť, ale také fantazii, která se pak promítá do každodenního života. Dětem čteme každý den 

při odpočinku, někdy také tematicky v ranním kruhu. Učíme se s knihou zacházet, pracujeme 

s encyklopediemi a snažíme se je využívat jako nový zdroj poznatků, učíme se porovnávat různá 

zpracování pohádky (kniha, báseň, divadlo), navštěvujeme místní knihovnu. 

V rámci projektu zveme k nám do mateřské školy zástupce z řad rodičů, prarodičů, ale 

i významné osobnosti (nejen) z obce, aby dětem přečetly pohádku či příběh. Prostřednictvím 

společného čtení dochází k budování pevnější vazby mezi dítětem, knihou i rodičem a rozvíjí se 

také emocionální zdraví dětí. 
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Aktivity školy a její prezentace na veřejnosti 

 Kroužky pro děti 

Zájmové aktivity probíhají v odpoledních hodinách a nabízejí činnosti, které nelze zařadit 

v dopoledním programu.  Zůstáváme u osvědčených aktivit, o které mají děti i rodiče zájem 

a s kterými máme velmi dobrou zkušenost. V letošním roce probíhaly tyto kroužky: 

o angličtina 

o gymnastika 

o flétnička 

o malý školáček (Borová). 

Akce pro děti v rámci dopoledního programu 

 Divadelní představení, koncerty 

 se svým představením k nám přijelo divadlo Letadlo, 

 děti z žabičkové a sovičkové třídy se zúčastnily interaktivního koncertu Janáčkovy filharmonie 

v Ostravě, 

 přijelo k nám mobilní planetárium, děti viděly poutavé dokumenty Život stromů a Korálový 

útes. 

 Mikulášská nadílka 

o proběhla ve spolupráci s panem Pavlem Šafarčíkem, paní Gabrielou Návratovou 

a Zuzanou Juráškovou. 

 Vánoce v MŠ 

o krásné společné koledování, které proběhlo ve školní jídelně, nám tentokrát zpestřily 

svým vystoupením Burianky, pod vedením paní učitelky Alžběty Stromské. Sváteční 

dopoledne poté pokračovalo v jednotlivých třídách. 

 Výlety dětí 

o v rámci tříd děti navštívily Svět techniky v Ostravě, dopravní hřiště v Malých 

Hošticích, Hippo svět v Opavě, Dolní Benešov (procházka kolem rybníka, návštěva 

MŠ), Chuchelnou (kaple, dětské hřiště), Kravaře (zámek, dětské hřiště). Ve velké míře 

probíhaly výlety do blízkého okolí Bolatic. 

 Aktivity pro předškoláky  

o proběhly třídní schůzky spojené s ukázkou práce s dětmi a besedou s učitelkou z 1. 

třídy ZŠ, 

o konzultační dny před zápisem do ZŠ, 

o slavnostní pasování na školáky a školačky, 

o adaptační kurz pro děti, které nastoupí po prázdninách do školy, připravují paní 

učitelky z nižšího stupně ZŠ a probíhá ve škole, 

o Malý školáček je společná aktivita dětí a rodičů, na předškolních třídách proběhly 

4 ukázkové hodiny.  

 Plavecký výcvik 

o probíhal v aquaparku v Kravařích a 10 lekcí absolvovalo 50 dětí. 

 Lyžařský kurz 

o pravidelně využíváme nabídku lyžařské školy na Vaňkově kopci a letos kurz 

absolvovalo 40 dětí (27 z MŠ a 13 ze ZŠ). 
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Besedy a přednášky pro děti a jejich zákonné zástupce 

 návštěva knihovny, 

 návštěva kompostárny, 

 přednášky SVČ v Opavě, 

 přednášky zdravotníků (z řad rodičů) na téma handicapovaní občané, ochrana zdraví, první 

pomoc, 

 besedy s myslivci, včelaři, hasiči, 

 canisterapie s paní Šárkou Blokeschovou. 

Zákonní zástupci dětí měli možnost využít nabídku zajímavých webinářů, které se konaly v rámci 

projektu MAS Hlučínsko. 

Akce pro děti a jejich zákonné zástupce v rámci tříd 

 informativní schůzky pro rodiče na začátku školního roku, 

 dny otevřených dveří, 

 vánoční besídky a společné tvoření, 

 velikonoční dílničky, 

 besídky ke dni matek, 

 pasování dětí na školáky a školačky, 

 společné výlety do okolí, 

 tematická odpoledne (Podzimní hrátky se zvířátky, Halloweenské odpoledne, Bramborové 

odpoledne)  

Akce pro veřejnost 

 Cesta za pohádkou, proběhla v září a se svými rodiči se jí zúčastnilo 314 dětí, 

 akce Malování na asfalt, která probíhá tradičně v rámci Evropského týdne mobility, byla 

z důvodu nepříznivého počasí zrušena, v náhradním termínu se uskutečnily pouze 

koloběžkové závody v rámci dopoledního programu, 

 svatomartinský průvod (Borová), 

 maškarní ples (Bolatice i Borová), 

 Havajské rozloučení se školním rokem proběhlo koncem června a se svými rodiči si zábavu 

užilo 120 dětí. 

Spolupráce se zákonnými zástupci 

Se zákonnými zástupci dětí jsme v každodenním kontaktu ať už při přivádění dětí do školky nebo při 

jejich vyzvedávání. Tato osobní komunikace je nejvhodnější k předávání informací o adaptaci dětí, 

jejich zdravotním stavu, případně k řešení problémů. Snažíme se, aby mezi zaměstnanci školy a rodiči 

panovala oboustranná důvěra, otevřenost, vstřícnost a ochota spolupracovat.  

Velmi se nám osvědčily třídní informativní schůzky na začátku školního roku, na kterých jsou rodiče 

informováni o provozu na jednotlivých třídách, plánech a chystaných aktivitách. V průběhu celého 

roku jsou dále rodiče informováni o dění ve třídě prostřednictvím nástěnek v šatnách a také emailem. 

V průběhu roku se rodiče aktivně zapojovali do třídních aktivit, pomáhali s přípravou netradičních 

dnů, účastnili se besídek a pomáhali ochotně s organizováním akcí v rámci celé mateřské školy. 
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Mnoho rodičů uspořádalo, na základě svých povolání, besedy, na kterých mohly děti získat nové 

zkušenosti, znalosti a rozšířit si své obzory. Navštívili jsme také bydliště některých dětí a jejich rodičů 

v rámci environmentálního vzdělávání (hospodářství, statek). 

Spolupráce se ZŠ  

Naše vzájemná spolupráce probíhá celoročně. Děti z MŠ využívají ke sportovním aktivitám tělocvičnu 

či hřiště v areálu školy, půjčujeme si didaktické pomůcky, vzájemně se zveme na divadelní 

představení, které hrají děti, a v případě potřeby oslovujeme starší žáky při organizování akcí pro 

děti. 

Velmi intenzivní a přínosná je spolupráce předškolních tříd s učitelkami nižšího stupně. Paní učitelky 

jsou přítomny na informativních schůzkách, které se týkají školní zralosti a připravenosti dětí a zápisu 

do 1. třídy. Předškoláci zase mají možnost podívat se do výuky, vyzkoušet si, jak se sedí v lavicích, 

prohlédnout si prostředí školy.  

Zintenzivnila se rovněž spolupráce s dalšími zaměstnanci školy (p. školník, údržbář, sekretářka apod.). 

Společně s paní učitelkou Mgr. Gabrielou Elblovou organizujeme pro děti z MŠ a 1. či 2. třídy lyžařský 

kurz. 

Spolupráce se zřizovatelem 

Obec Bolatice se podílí na organizování a sponzorování akcí, které pořádáme nejen pro děti z MŠ, ale 

i pro veřejnost. V letošním roce to byla velmi oblíbená Cesta za pohádkou, které se zúčastnilo více jak 

300 dětí, Maškarní ples a Havajské odpoledne. 

V rámci spolupráce také děti z předškolních tříd naší mateřské školy zajišťují program na akcích 

pořádaných obcí. Letos děti svým programem zpestřili Vítání občánků a Setkání seniorů. 

Tato spolupráce je velmi dobrá a přínosná. 

Spolupráce s Dětskou organizací KONDOR 

Probíhá při organizování akcí pro děti. 

Spolupráce se SDH v Bolaticích 

Uskutečnila se hasičská beseda, na které si děti mohly prohlédnout i vyzkoušet hasičské auto, 

vyzkoušely si hasičské obleky, helmu i stříkání hadicí. 

Spolupráce s Buriankami 

Tentokrát nám děti pod vedením paní Alžběty Stromské zpestřily vánoční den. 

Spolupráce s osadním výborem na Borové 

Tato spolupráce je velmi intenzivní, paní učitelky oslovují členy osadního výboru při organizování akcí 

nejen pro děti z MŠ, ale i pro děti z celé Borové. Na oplátku zase děti zpestřují svým vystoupením 

akce konané pro veřejnost. 
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Závěrečné vyjádření 

Letošní školní rok proběhl bez problémů, uskutečnily se téměř všechny akce, které jsme si 

naplánovali. Na prázdniny plánujeme malování beruškové třídy a schodiště a výměnu stávajících 

koberců v beruškové a částečně ve štěňátkové třídě. Letošním školním rokem ukončuje svou 

dlouholetou pedagogickou činnost paní učitelka Eva Paverová. Přejeme ji pevné zdraví a osobní 

spokojenost. 

 

Zpracovala Věra Návratová, vedoucí učitelka MŠ 

 

 

 

Schváleno na pedagogické radě dne 29. 8. 2023 

 


